
PRILOGA GORENJSKEGA GLASA O OBČINI MEDVODE
Letnik: VI-ISSN 1580-0547 Februar 2005 • številka 1

SOTOČJE

r
/s m

ILP
/

V« //

j %
( V 'X

«t-

fevf'

■v

»i ^

/V^

Gtorenis



So(to)čnice

f R I L O G A GORESJSKEGA Ul. ASA O OBČIM USD VOD E

#SOTOČJE 
hfcisr? pjar •, «<

zii T^mm

'r' ~ ■ f&lk¥

iSL' -wmmm
Na naslovnici: pustna povorka v Medvodah, 
Foto: Gorazd Kavčič

Sotočje je redna priloga časopisa

Gorenjski Glas
Gorenjski glas je osrednji gorenjski časopis, z bogato 
tradicijo, ki neprekinjeno izhaja že od leta 1947, 
njegovi zametki pa segajo v daljnje leto 1900. Je 
poltednik, ki izhaja ob torkih in petkih, v nakladi 22 
tisoč izvodov. Je neodvisen, politično uravnotežen 
časopis z novicami, predvsem z vseh področij življenja 
in dela Gorenjcev, pa tudi širše. Pišemo o vsem, kar 
ljudi zanima, ali kot pravimo: Gorenjski glas za vas beleži 
čas. V dobrem in slabem.
Če vas poleg branja Sotočja zanimajo tudi novice z 
cele Gorenjske, vas vabimo k naročilu. Kot novemu 
naročniku vam bomo prve tri mesece časopis prinesli 
brezplačno (če boste naš naročnik vsaj eno leto) in 
vas presenetili z darilom ter z drugimi ugodnostmi. 
Dobrodošli v družbi naročnikov Gorenjskega glasa.

NAROČAM Gorenjski Glas

Ime in priimek:

Naslov:

Davčna številka:

Podpis:

Soglašam, da mi Gorenjski glas lahko pošilja 
obvestila, ankete ipd.

□ DA □ NE

SOTOČJE (ISSN 1580 ■ 0547) je priloga Gorenjskega 
glasa o občini Medvode. Prilogo pripravlja Gorenjski glas 
s sodelavci: Silvana Knok, Boštjan Luštrik, Jože Jarc, 
Boris Primožič in Franci Rozman. Odgovorna urednica: 
Marija Volčjak, urednica priloge Suzana P. Kovačič. 
Oglasno trženje: Jana Belovič, telefon: 04/20142-44, 
telefax: 04/201-42-13. E-mail: info@g-glas.si. Uradne 
ure: vsak dan od 7. do 15. ure. Priprava za tisk Gorenj
ski glas, d.o.o., Kranj; Tisk: SET, d.d„ Ljubljana. SOTOČ
JE številka 1 je priloga 12. številke Gorenjskega glasa, 
11. februarja 2005. V nakladi 4850 izvodov jo dobijo 
vsa gospodinjstva v občini Medvode brezplačno.

Občina Medvode, C. komandanta Staneta 12, Medvode

Rekorder s 46 centimetri
"Ne, Boreta pa ni doma,” je menda dejala nje

gova mama, ko je ta sveže obrit in ostrižen prišel 
domov z večdnevnih vojaških vaj. To je bilo en
krat od vsega skupaj trikrat v štiriintridesetletni 
letni zgodovini, kar Boris Primožič - Bore, zna
ni medvoški fotograf", soavtor mnogih občinskih 
publikacij in prireditev, nosi brado. Daje šla bra
da preč, je bila tudi drugič kriva bivša jugoslo
vanska vojska, tretjič pa seje po prometni nesre
či za tak poseg odločilo zdravstveno osebje. Sre
di januarja je sodeloval na petem tekmovanju 
bradatih mož v Mokronogu in si prislužil kar tri 
lovorike. Med vsemi, 24 jih je bilo, bodisi s pu
bom ali pravo brado, bolj ali manj oblikovano, je 
uraden izmerek pokazal, da je njegova brada s 
46 centimetri najdaljša med vsemi. Tretji je bil 
še po izboru občinstva in po številu navijačev, ki

Boris Primožič - Bore s svojimi 46 centimetri.

jih je pripeljal s seboj. To je bila kar velika veči
na članov Kluba staršev, učencev in staršev 4. a 
razreda OŠ Medvode, v katerega hodi njegov sin 
Jan. Pravi, da z brado, četudi je tako dolga, 
ni nobenih nevšečnosti in je z njo morda "še 
lažje živeti, kot pa se vsak dan briti". Poleg anek
dot povezanih z redkimi trenutki brez brade, 
ko te ne prepozna niti lastna mati, pa jih je še več 
povezanih z njo in njeno mogočnostjo. "Vsako 
leto pred novim letom v trgovinah otroci cukajo 
svoje starše za rokav in jih sprašujejo, ali ni tole 
morda dedek Mraz. In takrat jim rečem, da sem 
in da jim bom prinesel lepo darilo, najmanj "ta 
velik" zavoj lego kock." Silvana Knok

Kaj mi je tega treba bilo ...
Takšno vprašanje si je v zadnjih treh mesecih 

večkrat zastavil Peter Militarev, medtem ko 
je z Gregorjem Pregradom (TV Medvode) 
montiral dokumentarni zapis o legendarnem 
komandantu Stanetu. Dvomimo, da je tak izraz 
na obrazu obeh odsev olajšanja, ker je delo za
nju končno zaključeno. Bolj gre verjeti, daje to 
izraz začudenja, kako se je matematika v zad
njih letih spremenila. Bolj kot človek obrača šte
vilke v primeru obnove doma krajanov v Pirni
čah, bolj je prepričan, da se je na področju od
števanja in seštevanja nekaj dogodilo. S. Knok

S klikom v širni svet
V dobrem in v slabem, odgovoren za 

nemoteno sliko v medvoškem kabelskem siste
mu je, po sklepu Zavoda KTV Medvode, pod
jetje EVJ Elektroprom. Zadnja novost, ki so jo 
uvedli, je hitri kabelski internet, ki vas s 
klikom na miško popelje v širni svet. Omrežje 
so v ta namen že predelali na območjih: Svet- 
je, Preska, Medno, Stanežiče, Dvor, Seničica, 
Golo Brdo, Zbilje, Žeje, Jeprca, Verje, Zg. in 
Sp. Pirniče, Zavrh, Vikrče, Ladja, Sp. in Zg. 
Senica, Gorenja vas - Reteče, Vaše, Goričane, 
Rakovnik, Sora, Dol. Nekatera območja še 
čakajo na vrsto. A ne pozabite, življenje se 
dogaja tudi zunaj vhodnih vrat! S. Ko.

Kdor je sejal, naj tudi žanje ...
Vodstvo goričanske papirnice je, tako kot to 

veleva že tradicija, konec leta na družabno sre
čanje ponovno povabilo vse tiste, ki so pri njih 
dočakali zasluženo upokojitev. "S ponosom in 
zadovoljstvom se udeležujemo teh srečanj, s<88i| 
smo še posebej ponosni, da podjetje ni pozabr^ 
lo na nas. Zadovoljni pa smo, da nam podjetje 
na ta način omogoča tudi, da se srečamo z nek
danjimi sodelavci in prijatelji, ki smo nekoč 
skupaj služili vsakdanji kruh,” je v imenu upo
kojencev zapisal Milan Tehovnik in izrazil 
upanje, da bodi ta srečanja ostala vodilo tudi v 
prihodnje, kajti: "Udeležba na teh srečanjih ne 
bo nikoli usahnila, kajti prihajajo novi, žal pa 
res nekateri za vedno odhajajo.” Vodstvo pod
jetja jim omogoči ogled tovarne in jih podrob
no seznani o uspešnosti in poslovanju podjetja. 
Tokrat so imeli kaj povedati, kajti v letu 2003 
je papirnica ustvarila 2 milijardi tolarjev do
bička, kar je, mimogrede, skorajda toliko, kot 
je celoletni občinski proračun. Temu dejstvu 
primerno so se lahko zaposleni pohvalili tako s 
13. plačo in še s božičnico. S. Knok

Manire stare dunajske šole .p-
Kdo bi rekel, da se v "podzemlju" hidroelek> 

trame Medvode dogajajo tudi zabavne reči? 
Na slovesni otvoritvi obnovljenega agregata 
številka dve in njegovi sinhronizaciji z ener
getskim omrežjem Slovenije sta nastopila tudi 
priznana in vedno nasmejana violinistka Anja 
Bukovec in simpatični harmonikar Janez 
Dovč. Za Anjo pravijo, daje "energija in strast 
v eni osebi”, za njen varen pristanek na trdnih 
tleh pa je tokrat poskrbel sam direktor Savskih 
elektrarn Ljubljana, d.o.o, Drago Polak. Stara 
dunajska šola, ni kaj!

S. Ko., foto: Polona Mlakar Baldasin
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Prireditve

Ta norčavi pustni dan
Še nekaj dni nazaj je dišalo po krofih in flan

catih. Veselih pustnih vragolij je bilo dovolj 
tudi v Medvodah, začelo se je v soboto zvečer 
z nastopom Čarovnika Grega, ki je spravil v 
dobro razpoloženje najmlajše, in nadaljevalo s 
pustnim plesom, na katerem je igrala Juhu 
banda. V nedeljo je bila skozi mesto pustna po
vorka. Le zakaj se nekdo prelevi v Piko noga
vičko, klovna, strašilo, čarovnico, dobro vilo?

Leopard (Ela Ko
dele) iz Medvod:
”Ati me je vprašal, 
kaj bom za pusta, pa 
sem rekla, da želim 
biti leopard. Leopard 
živi v Afriki in je 
najhitrejša mačka na 
svetu. Pleza tudi po 
drevesih. Kostum mi 
je zašil pa ati.” 

Ciganska kuhari
ca (n.n.) iz Kranja: 
”Za masko mi je dal 
idejo Zmago Jelin
čič, ko je rekel "ci
gani so cigani”, ker 
da tudi golažu pravi
mo ciganski golaž. 
Jaz pa pravim, da so 
to v resnici Romi. A 
pa vi veste, iz česa 
je narejen ta golaž? 
Iz divjačine in ukra
denega krompirja.”

Čarovnici (Irma Sarič, Aida Miskič) iz 
Preske: Irma: "Včasih preberem kakšno knji
go, v kateri nastopajo čarovnice. Sem prijazna 
čarovnica, s čarovniško palico pa bi pričarala 
dober uspeh v šoli.” Aida: "Skoraj vse najine 
prijateljice so čarovnice. Mami mi je sešila ob
leko, klobuk pa smo kupili. S čarovniško pali
co bi pričarala srečo za celo družino in dober 
učni uspeh, tudi za bratca.”

Duhec (Harisa 
Čehič) iz Medvod:
"Izbrala sem duhca, 
ker sem veliko gle
dala risanke Casper.
To je bil prijazen 
duhec. Jaz pa bi re
kla, da sem zloben 
duhec, zato ker ra
da strašim naokrog, 
predvsem sestro in 
prijatelje. ”

Hudiček (Irena Stare) iz Senice: "Otroci se 
vsako leto namaškarajo, če je čas, se jim pri
druživa tudi midva z možem. Običajno smo s 
kostumi usklajeni, letos pa za to ni bilo časa. 
Mož je gusar, starejša hči je čarovnica, mlajša 

je dobra vila, sin pa 
nindža - želva. Veli
kokrat kostume kar 
sama zašijem. Sem 
pa prijazna hudička, 
in če bi bila to v res
nici, bi poskrbela, 
da bi bilo tudi tistim 
pod zemljo lepo. Si
cer pa tako ali tako 
pravijo, da je tam 
živahno."

Raziskovalec (Ro
bert Frantar) iz 
Hraš: "V petih mi
nutah sem prišel do 
kostuma, samo oma
ro sem na stežaj od
prl. Prihajam pa iz 
Evropske unije in iš
čem kandidate, ki bi 
se mi pridružili na 
foto safariju v Južni 
Afriki. Ne bomo 
samo fotografirali, 
ampak iskali tudi 

vodo. Cena je simbolična, če najdemo vodo, je 
to en evro, sicer pa sto evrov.”

Suzana P. Kovačič, foto: Gorazd Kavčič

PRIREDITVE V MEDVODAH FERRDARJA 2005
DATUM IN ČAS 

februar

9. 02. 2005 ob 19.30

KRAJ NASLOV PRIREDITVE

Blagovni center Medvode Razstava ob 75-letnici Godbe Medvode

Knjižnica Medvode KENGURUJČEK NE POZNA MEJA
Razstava bo na ogled do 21. 02. 2005

ORGANIZATOR INFO

Zgodovinsko društvo Medvode

Invalidsko društvo KENGURUJČEK TUR. BIRO, tel.: 361 43 46

16. 02. 2005 ob 9.00 Kulturni dom Medvode Pridelovanje in predelava domačega kisa KKS Medvode in Kmetijsko gozdarski

19. 02. 2005 ob 19.30 Sora

in jabolčnega soka, 
predavatelj prof. Gregor Bizant

Tone Partljič ČAJ ZA DVE

zavod Ljubljana Medvode 

KUD Oton Župančič Sora TUR. BIRO, tel.: 361 43 46 
TA TRITON TURIZEM, 
tel.: 01 361 75 16

25. 02. 2005 ob 19.30 Kulturni dom Medvode Aldo Nikolaj STARA GARDA - komedija OTH Pirniče
Gostuje Prosvetno društvo Štandrež 
pri Stari Gorici, ABONMA OTH in IZVEN,

Rezervacije in info.
041/ 776 735 ali 
TUR. BIRO, tel.: 361 43 46

26. 02. 2005 ob 17.00 Kulturni dom Medvode PRAVLJIČNA URA BABICE PRA, OTH Pirniče
KI SPLOH NE PRIČAKUJE TIGRA 
ABONMA OTEHAJČEK in IZVEN 
Gostuje gledališče UNIKAT iz Ljubljane

Rezervacije in info.
041/ 776 735 ali 
TUR. BIRO, tel.: 361 43 46

Vsi, ki želite najaviti prireditve in razne dogodke v Koledarju prireditev, se lahko obrnete na informacijski center, ki deluje v sklopu Turističnega biroja Medvode. 
Za redno številko Sotočja, ki izide vsak drugi petek v mesecu, je potrebno oddati objavo do 30 v mesecu, na naslov: Turistični biro Medvode, Cesta ob Sori, paviljon 1, 
1215 Medvode. Najave so brezplačne.
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Aktualno

Za več zelene električne energije
Slovesna sinhronizacija agregata številka 2. Simboličen zaključek prve in začetek druge faze obnove

HE Medvode. Deset odstotkov več zelene energije.

Z leve: Mirko Javeršek, Drago Polak, Stanislav Žagar in Andrej Vizjak.

Savske elektrarne Ljubljana, s sedežem v 
Medvodah, so v torek, 2. februarja, gostile 
novega ministra za gospodarstvo mag. An
dreja Vizjaka. Seznanil se je s potekom ob
nove HE Medvode in svečano sinhroniziral 
obnovljen agregat št. 2, kar pomeni njegovo 
spojitev z elektroenergetskim omrežjem. V 
dobrem letu dni načrtujejo obnovo še dru
gega agregata in zaključek projekta vredne
ga dobre 3 milijarde tolarjev. Ciy je poda
ljšanje življenjske dobe hidroelektrarne za 
najmanj 40 let, povečanje njene razpoložlji
ve moči in 10 odstotkov več domače ”zelene 
električne energije”.

”Po več kot 50 letih uspešnega obratovanja 
HE Medvode in proizvedenih 3800 GWh elek
trične energije, sta tudi agregata te hidroelek
trarne dočakala prepotrebno obnovo in izbolj
šanje energetskih parametrov, s katerimi se bo 
lahko obnovljena uspešno vključila v pogoje 
odprtega trga z električno energijo in v načrto
vano verigo hidroelektrarn na reki Savi,” je na 
slovesnosti med drugim dejal Drago Polak, di
rektor Savskih elektrarn Ljubljana.

Delno so medvoško hidroelektrarno posodo
bili že sredi osemdesetih in v devetdesetih, ko 
so avtomatizirali oba agregata in obnovili tudi 
oba generatorja. V tokratni obnovi, ki je dejan
sko razdeljena na dva dela pa so doslej vgradili 
hidromehansko opremo oziroma iztočni zapor
nici na obeh agregatih, zamenjali enosmerno in 
izmenično lastno porabo z glavno razdelilno 
ploščo in zamenjali vse vzporedne pogone in 
naprave, potrebne za vodenje elektrarne iz da
ljinsko vodenega centra. V sodelovanjem s pod
jetjem Elektro Gorenjska so predhodno zgradili 
novo razdelilno transformatorsko postajo, ki je 
že sicer povečala zanesljivost preskrbe potrošni
kov z električno energijo v okolici Medvod. 
"Sinhronizacija agregata je resda simbolično 
dejanje, ki pa vendarle veliko pomeni. S podob
nimi koraki bomo namreč prišli do cilja, da

dolgoročno zagotovimo varno in zanesljivo 
oskrbo z električno energijo iz obnovljivih virov 
po konkurenčnih cenah,” je med drugim dejal 
minister za gospodarstvo Andrej Vizjak in do
dal, da si do leta 2007, ko za Slovenijo še veljal 
prehodno obdobje, želi čim več kvalitetnih pro
izvajalcev električne energije, ki bodo sposobni 
konkurirati na evropskem trgu. V vlogo Savskih 
elektrarn Ljubljana pri tem ni podvomil.

Vodja projekta obnove HE Medvode je Mir
ko Javeršek, celoten projekt in nadzor so vrši
le Savske elektrarne Ljubljana, prav tako pa so 
bila domača podjetja tudi dobavitelji in izva
jalci del. Drago Polak je komentiral: "Izkoristi
li smo vse tisto znanje, ki še obstaja v Sloveni
ji, da hidroenergetske objekte, ki jih znamo na
črtovati in izvesti, tudi dejansko izvedemo z 
domačimi kadri. S tem dajemo razvojne mož
nosti in spodbude domačemu gospodarstvu, 
kajti naš interes je, da gospodarstvo živi in pre
živi. Komu bomo sicer prodajali elektriko?”

Z obnovo še drugega agregata bo hidroelek
trarna dosegla za 6 MW večjo moč in za deset 
odstotkov večjo proizvodnjo, kar bo omogoča
lo oskrbo, kot je še dejal Polak, v končni fazi 
20 tisoč gospodinjstev oziroma kar petih Med
vod. Po obnovi naj bi ravnali še bolj v skladu 
s pridobljenim okoljskim certifikatom ISO 
14001, zato zagotavlja, da bo medvoška elekt
rarna še bolj zelena kot doslej. Zaradi ugodne 
hidrologije, večjih količin padavin, bodo Sav
ske elektrarne Ljubljane poslovno leto 2004, 
kot kaže, zaključile z dobičkom v višini 490 
milijonov tolarjev. Polak je izrazil upanje, da 
se bo ta trend nadaljeval.

Da je vsaka občina vesela uspešnega podjet
ja na svojih tleh, je na slovesnosti dejal tudi žu
pan Stanislav Žagar, saj v konkretnem primeijfj 
večja proizvodnja posredno pomeni tudi večje 
koncesnine, kiji pripadajo, in po logiki, ki ve
lja na trgu, tudi nižje cene električne energije.

Silvana Knok

Cesto bi sl vsak rad risal sam
"Ne potrebujemo nobenih strokovnih razlag. Mi bomo vedno proti, 

če gre za poseg na komasirano pirniško polje,” je bilo med drugim 
slišati na srečanju krajanov KS Pirniče v začetku leta. V velikem šte
vilu so se odzvali povabilu predstavnikov Civilne pobude za obsavsko 
cesto, ki so jim želeli predstavite razloge, zakaj so se organizirali in 
kakšne cilje želijo doseči. Kot alternativo povezovalni cesti Jeprca - 
Povodje in štiripasovnici skozi Medvode in Medno predlagajo izgrad
njo Obsavske ceste. Odziv je bil različen.

Najbolj glasni so bili tokrat nasprotniki ideje - predvsem prebivalci 
Vikrč, ki so menili, da bi bila Obsavska cesta prevelik poseg v njihov 
življenjski prostor in v neposredno bližino reke Save. Civilna pobuda 
namreč kot alternativo ponuja regionalno povezovalno cesto od Jeprce 
z obvozom mimo centra Medvod po spodnji ježi Pirniškega polja in 
mimo Mednega in Stanežič naprej do že načrtovane pentlje na Brodu, 
z možnostjo nadaljnje navezave na štajersko avtocesto. Takšna cesta bi 
po njihovem mnenju razbremenila obe vpadnici v mesto, tako štajersko 
kot gorenjsko. Krajanom je civilno iniciativo in razloge za njeno obli

kovanje predstavil Janez Jemec. Kot pravi, je razlog predvsem ignoran
ca države in Darsa, ko načrtujeta promet skozi naše kraje. Potek Ob
savske ceste in predvsem njene prednostni pa jim je predstavil nekda
nji načelnik mestnega oddelka za promet Anton Gunde, ki je sicer 
eden izmed njenih projektantov.

Predvsem prebivalci Vikrč so kot najprimernejšo varianto potrdili raz
širitev obstoječe magistralne ceste skozi Medvode in ukinitev cestninske 
postaje v Torovem. Večina zbranih je že sicer zavrnila vsak morebitni 
poseg na komasirano pirniško polje, "...čeprav bi morali celotno cesto 
postaviti na pilote. Zemlje je škoda, ne betona,” so se glasili medklici. 

• Enotni pa so bili, daje potrebna čim hitrejša rešitev, saj množica potujo
čih proti Ljubljani že nevzdržno obira pota tudi skozi Pirniče. Veliko šte
vilo krajanov, zbranih v OŠ Pirniče, je dokaz, da jih še kako zanima, 
kako se bodo v prihodnosti oblikovale cestne povezave, sama vsebina 
razprava pa je pokazala, da jim dosedanjih variant ni še nihče javno 
predstavil. Uidi tisti, ki so morda podvomili o "dobrih namenih” pred
stavnikov Civilne pobude za Obsavsko cesto, pa so izrazili zadovoljstvo, 
"da sojih prišli zbudit, čeprav iz Šentvida.” Predsednik KS Pirniče Ja
nez Čadež je tako že obljubil zbor krajanov na to temo. Silvana Knok
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Aktualno

Ljubo doma, kdor ga ima
Podelili ključe prvih šestih novih občinskih stanovanj v Sori - s pogledom

na vas in na hribe.

”Če drugega ne, bomo vsaj šestim druži
nam polepšali božično-novoletne prazni
ke,” je dejal župan občine Medvode Stani
slav Žagar, ko je Romi Jožefi Rant podelil 
ključ enega izmed šestih prvih in tudi 
edinih novih občinskih stanovanj v Sori 11, 
ki so že dobre tri leta čakale na stanovalce. 
Po mnenju tistih, ki dobro poznajo trenut
ne stanovanjske razmere, so ključi prišli 
v roke pravih ljudi. O tem, kdo so to, je 
glede na pravilnik, ki ga je potrdil občinski 
svet Občine Medvode, odločala posebna 
komisija.

Stanovanja so dobili v najem za neprofitno 
najemnino, ki se sicer spreminja, glede na ve- 
'jkost stanovanja pa bodo znašale od 30 do 50 
/tsoč tolarjev. Glede na zakonodajo imajo so
cialno šibkejši najemniki pravico zaprositi 
občino za subvencioniranje najemnine. Ter
mina socialnih stanovanj nova zakonodaja si
cer ne pozna več, vendar pa je morala občina 
vsaj tri stanovanja nameniti tistim prosilcem, 
katerih družinski prihodki niso presegli dolo
čenega cenzusa in od katerih občina ne sme 
zahtevati lastne udeležbe, ki bi sicer znašala 
10 odstotkov od vrednosti stanovanja. V kon
kretnem primeru je vseh triindvajset prosil
cev, ki so na javnem razpisu oddali popolno 
vlogo, izkazalo nižje dohodke. Dve družini 
od izbranih imata po tri otroke, dva prosilca

sta uveljavljala dodatne točke zaradi invalid
nosti, vseh šest pa je doslej živelo v neprimer
nih prostorih.

"Super občutek je. Stanovanje je svetlo, pro
strano in novo. Kaj naj rečem drugega, kot da 
sem presrečna. Celo kad smo dobili v kopal
nici ... Več se bomo lahko gibali in če bo kdo 
bolan, bo imel več miru, kar doslej ni bilo 
mogoče. Z dosedanjih 40 kvadratov smo pri
šli na dvainsedemdeset kvadratov s kletjo 
vred. Smo petčlanska družina. Imam tri pun
čke, stare devet, sedem in poldrugo leto,” je 
bila zadovoljna Rantova in dodala: "Tbkaj se 
počutim že skoraj doma. Sproščeno, umirjeno 
in vse kar je bilo slabo, je šlo iz mene ven.” 
Medtem je že razmišljala, kako in s čim bodo 
opremili stanovanje, ki si zasluži, če drugega 
ne, vsaj novo kuhinjo.

Župan Stanislav Žagar ob tej priložnosti ni 
dal nobenega zagotovila, kaj se bo dogajalo v 
prihodnje na področju stanovanjske politike, 
izrazil je zgolj upanje, da bodo še podobne 
priložnosti. Člani občinskega sveta so na zad
nji seji že potrdili Pravilnik o sofinanciranju 
obrestne mere pri stanovanjskih posojilih, ki 
jih bodo občani vzeli bodisi za izgradnjo, pre
novo ali nakup stanovanja ali stanovanjske 
hiše. Absolutno prednost bodo imele mlade 
družine in družine z večjim številom otrok. 
Za subvencioniranje obrestne mere je v prora

čunu za letošnje leto načrtovanih 5 milijonov 
tolarjev, kar obeta približno 50 milijonov to
larjev posojilnega potenciala.

Tekst in foto: Silvana Knok

Ravnateljici je narasel pritisk
Medvodčane je vznemiril podatek, da ima ravnateljica Vrtca Medvode zelo visoko plačo. 

Mojca Sešek odgovarja, da je informacija zavajajoča.

Medvode - Bruto plača ravnateljice Moj
ce Sešek je bila oktobra lani 583.595,00 
tolarjev, novembra 1.121.076,00 tolarjev, 
decembra pa 610.469,00 tolarjev. Njeno no
vembrsko plačo, ki zaradi visokega zneska 
bode v oči, so objavili v oddaji Trenja: ”V 
prispevku smo objavili javno objavljene no
vembrske izplačane bruto plače nekaterih 
direktorjev javnih zavodov, ki presegajo ali 
so celo blizu novembrski izplačani bruto 
plači predsednika republike. Podatke javno 
na spletu objavlja Agencija Republike 
Slovenije za javnopravne evidence in 
storitve (AJPES),” je povedal redaktor odd
aje Bojan Traven. Seškova je v ponedeljek sklicala novinarsko kon
ferenco, na kateri je pojasnila: "Novembra sem dobila enkraten po
račun neizplačanega povečanega obsega za pedagoško delo, ki znaša 
0,50 količnika izhodiščne plače in je bil določen z aneksom k 
pogodbi o zaposlitvi ravnateljice. Kriva sem toliko, ker že ob nastopu 
mandata nisem pozorno prebrala svoje pogodbe in se pozanimala o 
tem dodatku, ki mi že ves ta čas pripada. Vanj je vključeno dodatno 
delo, kot so svetovanje, razni projekti in neposredno delo z otroki, 
zato da ohranjam stik s pedagoško prakso. Ta dodatek na mesec 
znaša 26.874 bruto oziroma 16.425 tolarjev neto.” In dodala: "Oseb
no sem prizadeta nad podatki, ki so bili v javnosti predstavljeni na

Mojce Sešek

nekorekten način.” Je pa zanimivo, da je zaplet v osnovi povzročil 
obrazec, v katerega se mora po zakonu napisati skupen znesek plače 
javnega uslužbenca in ki ga je treba poslati na AJPES. Z novim 
letom je stopil v veljavo nov obrazec, v katerega se ločeno vpisujejo 
redna izplačila, izredna izplačila ter razni dodatki.

Informacija o visoki plači ravnateljice je povzročila vznemirjenje 
med medvoškimi prebivalci, še posebej med starši, ki imajo otroke v 
vrtcu. Spraševali so se, koliko zaslužijo tudi vzgojiteljice. Če je bila 
neto plača ravnateljice decembra 373.102,00 tolarjev, je vzgojiteljica - 
mentorica s 15 leti delovne dobe istega meseca zaslužila 242.053,00 
tolarjev neto. Suzana P. Kovačič

Ne prezrite:
Predmet spotike je lahko čisto majhen kamenček ali ogromna 

skala. Odvisno od tega, kako velika se nekomu zdi kakšna težava. 
Zato vas, občanke in občani, vabimo, da vprašate tisto, za kar 
(še) nimate pravih odgovorov, pa bi jih želeli slišati. Vprašanja za 
župana in občinsko upravo nam lahko pošljete na elektronski 
naslov: suzana.kovacic@g-glas.si. Potrudili se bomo in poiskali 
odgovore, ki jih bomo objavili v Sotočju. Ob tem bo zapisano le 
vaše ime in kraj bivanja. Naslednja številka časopisa izide drugi 
petek meseca marca.
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Pred zakonom smo neenaki!
Kritika na zagotavljanje socialne in zdravstvene varnosti obolelih za azbestozo.

Pretresljive zgodbe iz prve roke.

Medvode - Septembra lani so ustanovili ob
činski Sindikat azbestnih bolnikov (SABS). 
Predsednik Dragan Djukič pravi, da so zado
voljni z vsebino azbestnega zakona, ki smo ga 
v Sloveniji dobili leta 1996, niso pa zadovolj
ni s tem, kako se zakon izvaja: ”Če nekdo 
zboli za azbestozo, ne glede na to, v kateri 
fazi je bolezen, je najmanj, da se mu to prizna 
z upokojitvijo in tudi poplača s primerno od
škodnino.” Poklicna obolenja verificira po
sebna komisija na državni ravni. Djukič je do 
nje kritičen, saj pravi, da komisija zavrne tudi 
posameznike, ki imajo klinično že postavlje
no diagnozo, ponovna obravnava pred člani 
komisije pa je možna šele čez tri leta. Med
tem oboleli čakajo in čakajo.

Dragan Djukič je pred dnevi povedal: 
”V sindikatu smo si močno prizadevali, 
da bi se sestali z najvišjimi državnimi 
organi. To nam je v začetku letošnjega 
leta uspelo, bili smo na Komisiji za druž
bene dejavnosti v državnem svetu in na 
matičnem Odboru za gospodarstvo v dr
žavnem zboru. Prišlo je do kompromisne
ga sklepa, ki so ga potrdili tudi poslanci 
državnega zbora. Zagotovili so 692 mili
jonov tolarjev za izvajanje obstoječega 
zakona in se zavzeli za to, da se še letos 
pripravi nov zakon. Seveda želimo biti 
poleg v vseh fazah, ko bodo pripravljali ta 
zakon. Ta uspeh pripisujem tudi dobremu 
sodelovanju z medvoškim poslancem 
Mitjo Ljubeljškom.

Rezultat našega delovanja je tudi večje 
število pridruženih članov, med njimi sta v 
zadnjem času tudi dva upokojenca. S tem 
pridobiva sindikat večjo podporo, člani pa 
imajo možnost neposredno vplivati na 
naše odločitve.”

Velimir Mihajloski je bil zaposlen v tovar
ni Donit Tesnit v letih od 1979 do 1986 kot 
mlinar odpadkov in izdelovalec plošč. Do te
žav zaradi izpostavitve azbestnim prašinam 
namreč pride tudi po 30 letih. "Zbolel sem za 
pljučnim rakom, operirali so me novembra 
predlani, invalidsko sem upokojen zaradi 
zmanjšane funkcije pljuč. Vendar verifikacije, 
da je bolezen posledica vdihavanja azbesta, 
še danes nimam!” Čeprav slednje navajata 
kar dve zdravniški mnenji. V prvem, izdelali 
so ga v bolnišnici na Golniku, med drugim 
piše: "Če je bil bolnik dejansko izpostavljen 
azbestu v delovnem okolju, gre pri bolniku za 
poklicno bolezen pljuč. Iz tega sledijo tudi 
določene pravice za bolnika, vključno z upra
vičenostjo do pridobitve odškodnine za 
zdravje.” Drugo mnenje je izdelala Jelka Pre- 
melč, dr. med.: ”... menim, da so navedene 
okvare zdravja posledica poklicne izpostav
ljenosti azbestu v podjetju Donit Medvode." 
Mihajloski je že iskal pravico v podjetju, pa 
pravi, da so ga v kadrovski službi odpravili z 
besedami, da ta Donit ne obstaja več. "Boril 
se bom naprej, tudi zaradi mlajših od mene.

ki zbolevajo in tudi umirajo za to boleznijo,’'* 
je odločen, zato se je pridružil občinskemu 
sindikatu SABS. ”V sindikatu se zavzemamo 
za ustanovitev delavskih zavarovalnic. Moti 
nas tudi neenakost pred zakonom, saj posa
meznike različno obravnavajo. Pričakujemo, 
da bo nova vlada bolj dovzetna za te težave,” 
pravi Djukič.

In še zgodba 49 letnega Dragutina Pintarja.
Z azbestom je začel delati leta 1971, še v vaje
niški dobi v Termiki. Z njim je bil v stiku, vse 
dokler ga niso uradno prepovedali. "Čutil 
sem, da z zdravjem ni vse v redu. Splošnega 
zdravnika sem prosil za slikanje pljuč, pa meje 
zavrnil. Na slikanje sem šel kot samoplačnik, 
tam so mi povedali, da moram nujno k pulmo
logu. Splošni zdravnik mi ni dal napotnice, 
bil je mnenja, da gre le za predvidevanja. 
Pulmologa sem obiskal kot samoplačnik, 
njegova diagnoza je bila začetna azbestoza. 
Komisija mi je nato odobrila predčasno upoko
jitev.” Vložil je zahtevek za upokojitev p^ 
azbestnem zakonu, na odločbo pa čaka že 
več mesecev! In še vedno dela.

Suzana P. Kovačič

Pritožbe so, pobud pa ni
Pri občinskem svetu deluje Komisija za 

pobude in pritožbe, njen predsednik je An
ton Gustinčič: "Naloga komisije je, da 
proučuje pobude in rešuje pritožbe 
občanov, čeprav pri pobudah do zdaj še ni 
bilo odziva.” Gustinčič to pripisuje pred
vsem dejstvu, da javnost ni dovolj dobro 
seznanjena z delom komisije. Lani so imeli 
nekaj pritožb, med drugim so dobili eno 
anonimno pismo zoper večjega podjetnika, 
ki naj bi negospodarno ravnal z okoljem.
”To smo na sestanku komisije obravnavali, 
in zadevo zatem predali pristojnim in
špekcijam. Smo pa sprejeli sklep, da se na 
anonimne pritožbe ne bomo več odzivali,
razen če bi bilo kaj izredno pomembnega, o čemer se bom kot 
predsednik komisije posvetoval z vsemi člani komisije. Kajti, če nek

Anton Gustinčič

do misli, da je treba stvar rešiti, je prav, da se tudi podpiše," pravi 
Gustinčič, ki to funkcijo opravlja nekaj več kot dve leti. Lani so pre
jeli tudi peticijo krajanov iz Preske, več kot 30 podpisov je bilo, zara
di sosedskih problemov: ”V zvezi s tem sem se obrnil na policijo, 
kjer so mi povedali, da ne morejo ukrepati, dokler ne gre za kršitev 
javnega reda in miru, potem sem se obrnil na socialno službo, kjer so 
to obravnavali." Komisija, v kateri je skupaj pet članov, se sestaja po 
potrebi. Predsednik dodaja: "Obravnavamo vse vrste pobud in pri
tožb, razen prekrškov in kaznivih dejanj.” Suzana P. Kovačič

Obvestilo!
Poslanec Državnega zbora, izvoljen v naši volilni enoti Mitja 

Ljubeljšek obvešča, da ima svojo poslansko pisarno odprto vsak 
ponedeljek, med 10.00 in 15.00 uro, v prostorih občine Medvode. 
Za obisk se lahko dogovorite tudi na telefonski številki 051/373 
872 ali po elektronski pošti: mitja.ljubeljsek@dz-rs.si.
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Občina

Blizu so nam, tudi Lllv Novy

1

Letošnjo osrednjo prireditev ob sloven
skem kulturnem prazniku je pod okriljem 
Občinske kulturne zveze Medvode pripra
vil KUD Oton Župančič Sora. Rdeča nit 
litcrarno-glasbeno-plcsncga recitala z na
slovom Blizu so nam je bila 120. obletnica 
rojstva pesnice in prevajalke Lili Novy, 
ki je zlasti počitnice preživljala v Vikrčah. 
Na odru sorškega doma krajanov se je 
zvrstilo več kot 70 članov društva, ki so 
medse povabili še prijatelje iz sosednjih 
društev. V sodelovanju z Boštjanom Lušti- 
kom je jjrogram pripravila in vodila 
Marjeta Žebovec.

"Kadar prihajam v Soro, vedno vem, da me 
čaka nekaj prvobitnega, vračanje k naro
dovem izročilu,” je ob tej priložnosti dejal 
Franc Cegnar, predsednik medvoške kultur- 

,e zveze.
Pred štirimi leti je bila osrednja kulturna 

prireditev pripravljena v slogu "Pokaži, kaj 
znaš", saj so se predstavila vsa kulturna dru
štva povezana v zvezo. Kljub temu da je bila 
prireditev dobro obiskana in bi bil tak kon
cept opravičljiv tudi v prihodnje, pa smo ven
darle naredili naslednji korak in prireditev te
matsko obarvali, v spomin na kiparja Franca 
Rotarja. Tudi lani smo naredili korak naprej, 
saj je pripravo projekta na temo mlade poezi
je Maje Plešec prevzel Mladinski kulturni

center. Na ta način ohranjamo svež koncept 
osrednje kulturne prireditve, ki pa je ne gre 
jemati ozko kot proslavo namenjeno zgolj 
Francetu Prešernu, temveč kot prireditev slo
venske kulture.”

Letošnja prireditve v izvedbi KUD Oton Žu
pančič Sora je bila prvenstveno posvečena 
pesnici in prevajalki Lily Novy. Rojena je bila 
24. decembra 1885 v Gradcu na avstrijskem 
Štajerskem kot Elizabeth pl. Haumeder. Oče 
je bil avstrijski plemič, po poklicu vojaški 
častnik, mama pa hči ljubljanskega odvetnika, 
kije bil rojen na Vikrčah. Po zgodnji očetovi 
smrti so se vezi s sorodniki v Vikrčah še 
okrepile in Elizabeta je tam preživljala počit
nice. "Po tej prireditvi priznam, da mi je veli
ko bližje kot mi je bila in tudi bolj razumem 
njeno poezijo. Res pa je, da sta mi še bližje 
Cvetko Golar in Simon Jenko, katerih pesmi 
smo tudi danes prepevali,” je dejal Franc Ple
šec, predsednik sorškega društva.

Predvsem po drugi svetovni vojni je bila 
Lily Novy močno vpeta v ljubljansko družab
no življenje in povezana s številnimi sloven
skimi sodobnimi pesniki in pisatelji. Na to
kratni prireditvi so recitatorji na kratko obu
dili spomin tudi na Antona Vodnika, Ceneta 
Vipotnika, Jožeta Udoviča in Otona Županči
ča, katerega pesmi je prve prevajala v nem
ščino. Program sta dopolnili še otroška in

Otroška folklorna skupina: "Igrajmo se poroko!”

mladinska folklorna skupina, prva s spletom 
Igrajmo se poroko, druga z belokranjskimi 
plesi. Moški pevski zbor, vokalna dekliška 
skupina Polončiče in Oktet Lipa so med dru
gim zapeli tudi dela umetnikov, ki v tem letu 
praznujejo. Letos je namreč 170 let od rojstva 
Simona Jenka, 40 let od smrti Cvetka Golar
ja, jeseni pa bi svoj 80 let praznoval pesnik, 
pisatelj, pravljičar in skladatelj Janez Bitenc. 
Žal pa je prav na dan prireditve v petek, 4. 
februarja, umrl. Silvana Knok

ELEKTRO 
KUŠAR

ZVONE KUŠAR s p.

Kajakaška c. 52,1000 Ljubljana 
tel.: +386 (0)1 511 62 14 
fax: +386 (0)1 511 67 44 
gsm: +386 (0)41 618 273 
e-mail: elektro.kusar@siol.net

ZAPOSLIM
ELEKTROINŠTALATERJE

DIAGNOSTIKA VSEH TIPOV 
OSEBNIH VOZIL!!!

Avtoalarmi, centralno, daljinska 
zaklepanje, električni pomik stekel, 
avtoakustika, klimatske naprave,

BOSCH servis

PRODAJA - MONTAŽA - SERVIS!

AVTO JAMNIK, d.o.o.
AVTOELEKTRIKA 

IIM AVTOMEHANIKA
Sp. Senica 19c tel.: 01/3611279
1215 Medvode GSM: 041/568-353

e-mail: grega.jamnik@email.si

GORIČANE 46 f
ODPRTO: L
PON. - PETEK 7.00 - 20.00 
SOBOTA 7.00 -13.00 
NEDELJA 8.00 - 12.00

HARDI JE
POCENI

V SKLOPU TRGOVINE OBRATUJE TUDI 
VINSKA KLET ANDLOVIČ Z VRHUNSKIMI 

ODPRTIMI IN BUTELJČNIMI VINI.

Garažna dvižna vrata 
izdelana po meri.

Vrata v vratih (osebni prehod) 
kasetni ali lamelni motiv

Industrijska vrata
- dodatna varovanja proti poškodbam

Ml Msystems
DViZNA VRATA
ROČNO ALI DALJINSKO ODPIRANJE

MKL systems, proizvodnja, 
storitve in trgovina, d.o.o.
Mlakarjeva ul. 107,
Šenčur (nova ind. cona),
www.mkl-systems.si
tel.: 04/251 69 69
fax: 04/251 69 68
gsm: 041/522 101, 041/642 552
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Občina

Pomoč prijatelju 
v stiski

Sredi januarja so v Medvodah, na pobu
do prostovoljcev in v sodelovanju s Turis
tičnim birojem Medvode, občinskim Od
borom za prireditve in turistično agencijo 
Triton TUrizem, oblikovali civilno pobudo 
"Za pomoč Šri Lanki”, ki jo je prizadel 
rušilni val cunami. Preko interneta so 
vzpostavili številne stike s posamezniki v 
Sloveniji, skupaj so v enem tednu odprli 
številna zbirna mesta za prevzem materia
la. Zbirali so obleko, rjuhe, blazine, poso
do, sveče, svetilke, šotore, igrače, orodje ... 
Pripravljenost pomagati je bila tolikšna, da 
so v dveh, in ne v predvidenih osmih dneh, 
zbrali ogromno paketov, ki so jih preko 
Karitasa poslali na Šri Lanko.

Nočni pohod na polhograjsko Grmado

Planinsko društvo Blagajana iz Polhovega 
Gradca je 21. januarja organiziralo, že štirinaj- 
stič zapored, nočni pohod na polhograjsko Gr
mado - v spomin na 15. januar leta 1992, ko je 
večina držav in Organizacija združenih naro
dov priznala Slovenijo. Že peto leto zapored so 
medse posebej povabili tudi medvoške pla
nince. Letos jim je bilo vreme bolj naklonjeno 
kot leto poprej, pot na sam vrh deloma pole
denela, vendar dobro vidna. Vsakič se namreč 
na pohod podajo na tisti petek, ko je luna prvič 
v novem letu najbolj polna.

Ne glede na to, od kod se pohodniki povz
pnejo na 898 metrov visoko polhograjsko Gr
mado, ki meji na tri občine, se na koncu 
družijo na kmetiji odprtih vrat na Gontah, kjer 
se zavrte ob zvokih ansambla ali pogrejejo ob 
kresu. Letos ga je, ob odsotnosti medvoškega 
župana, prižgal le župan občine Dobrova - Pol
hov Gradec Lovro Mrak. Kot je razkril 
predsednik PD Blagajana Stane Dvanajščak, 
bodo prihodnje leto, ko bo jubilejni petnajsti 
pohod po vrsti, nanj povabili župane in župan
jo vseh okoliških občin. Silvana Knok

S. Ko., foto: Tina Dokl

VZONČ
popravila oblačil tel. 031/689-363
ODPRTO: PON. - PET. 10. - 18. ure 
SOBOTA 9.-12. ure

ŽENSKE IN OTROŠKE HLAČNE NOGAVICE 1

Klub Lipa za žrtve cunamija
Spodiye Pirniče - V klubu Lipa so konec januarja organizirali donatorsko zabavo 

pod sloganom "Daj naprej”, katere izkupiček so namenili za pomoč otrokom v jugovzhodni 
Aziji, ki so jo konec leta prizadeli rušilni valovi. Zbrali so 244 tisoč tolarjev iz izkupička 
petkovih vstopnin, ki so jih predali Karitas. "Na žalost je bilo število obiskovalcev 
pod pričakovanji. Upala sva, da bomo uspeli zbrati še več denarja," pravita pobudnika 
dobrodelne akcije Blaž Šmit (DJ Schmidt) in animator Grega Javornik (MC Grega). Za or
ganizacijo donatorskega žura so dobili kar nekaj pohval: "Vzdušje v klubu je bilo odlično, 
nad akcijo so bili navdušeni tudi mladi obiskovalci. Večkrat slišimo pritožbe, da klubi samo 
"jemljemo” denar. S to akcijo smo dokazali ravno obratno. Kljub temu da smo tokrat zbrali 
manj denarja, kot smo pričakovali, jih bomo organizirali tudi v prihodnje," je ob zaključku 
akcije povedal Blaž Šmit. Ana Hartman

Sadjarska kmetija
Pri Stoparju
Franci Jenko
Valburga 18.1216 Smlednik 
tel.: 01/36 27 291, 060/326 755

Pridelujemo jabolka sorte: 
ELSTflR 
CifILfl 

JONflGOLD
Mirrsu

^IPflREP

TRGOVINA Z MATERIALOM ZA ROČNO DELO

MOJSTER 
B 
I

Gorenjska c. 13,
1215 Medvode 
http://hobimojster.naspletu.com,

Trgovina za ustvarjanje
Nudimo vam tlrok Izbor:
• vse za šivanje (pozamentarija)
e volna in gobelini
e materialov za izdelovanje nakita (perlice, različne 

žičke, trakovi, zaponke in drugo)
• oblikovalnih materialov (masa DAS, FIMO, različne 

gline, plastelini in pripomočki za oblikovanje)
• papir različnih dimenzij, oblik, barv in gramatur, 

voščilnic, kuvert ter slikarskih blokov
• suhih, vodenih, oljnih, akrilnih in tempera barvic več 

kakovosti znanih proizvajalcev...
e aranžerski material
• ustvarjalne delavnice so ob sobotah 

in so se pričele 5.2.2005.
e Informacije po telefonu: 01 3613 463

Del. čas: pon-pet.: 9.-19, ure, sob.: 8,-12. ure

TRGOVINA S POZAMENTERIJO
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----------------- —.................................................................................................................... ....— Ljudje in dogodki

Poleg pice dve vrečki umetne hrane
Danica in Jan iz društva Kengurujček: "Pico za ohranjanje okusa in funkcijo prebavnega traka, dve vrečki

umetne hrane pa za življenje.’’

Družina Kopač Maletič, mama Danica, ata Ivo ter otroci Iva, Jan in Pina. Na sliki manjka le najstarejša Polona.

Sredi decembra so se, že tretjič zapored, sre
čali člani društva Kengurujček iz vse Slove
nije, kar na sedežu društva v Trnovcu pri 
predsednici, domačinki Danici Kopač Male
tič. Medtem ko so otroci ustvarjali v delavni
cah, so starši prisluhnili predavanju o zdra
vi prehrani in si izmenjali izkušnje. Potem so 
vsi skupaj sedli za mizo in si privoščili ”je- 
šprenoto”. Na zunaj ni vidnega odgovora, 
kaj druži to skupino - otroci radoživi, igrivi, 
v pričakovanju dedka Mraza, pa vendarle 
vsak s svojo zgodbo in vsak s svojo diagnozo. 
Janova je: sindrom kratkega črevesja.

Invalidsko društvo Kengurujček, ki deluje 
poldrugo leto, združuje starše otrok s prirojeni- 
yii in pridobljenimi okvarami prebavnega trak- 

Va. "Doslej ni bilo nobenega društva, ki bi nas 
sprejel. Naši otroci so "lepi za pogledat”, nič 
jim ne manjka, njihove notranje poškodbe pa 
so lahko zelo hude. Podvrženi so dietam in te
žavam z odvajanjem. Vemo, kako je, če imamo 
trebušno gripo, ti otroci pa so vsak dan prepu
ščeni takim situacijam in se iz dneva v dan bo
rijo, da preživijo,” pravi predsednica društva 
Danica Kopač Maletič, ki deset let deli to iz
kušnjo. Toliko je namreč star sin Jan. Podobne 
izkušnje v Sloveniji deli približno petdeset 
otrok, starši dobre polovica teh, starih okrog 
deset let in manj, pa so že vključeni v društvo 
kot aktivni člani. Zasnova zanj je bila narejena 
že pred leti, predvsem med zdravstvenimi de
lavci povezanih v društvu ILCO, uresničila pa 
se je, ko so pobudo vzeli v svoje roke starši.

"Starši se kasneje sprijaznijo z boleznijo kot 
otroci sami. V naši družini smo rabili kar pre
cej časa, saj je bilo sprva preveč hudo. Ko en
krat spoznaš, da je otrok sprejel dejstvo in da s 

^nn živi, potem mu moraš pomagati čim bolj 
normalno živeti z drugačnostjo. S tem pomagaš 
celi družini. Mislim, da traja kar kakšno leto, 
da se pobereš in začneš dozorevati. Naučili smo 
se ceniti vsak dan posebej. Na takih srečanjih 
otroci spoznajo, da niso sami s težavami, moti
viramo njihove brate in sestre, da lažje razume
jo, zakaj jim posvečamo manj skrbi, starši pa 
poskušamo narediti več za boljše starševstvo in 
partnerske odnose, "pravi predsednica Danica. 
Pod okriljem društva naj bi, najprej starši in 
kasneje njihovi otroci, tudi lažje uveljavili 
svoje pravice iz naslova zdravstvenega in soci
alnega varstva ter s področja zaposlovanja.

Janovih šest ur običajnosti na dan
Jan se je kot nedonošenček rodil 6. februarja 

pred desetimi leti, pet minut kasneje kot sestra 
Iva. Dva dni so se bali, da bo sepsa vzela Ivi
no življenje, po dveh dneh so Jana odpeljali na 
prvo operacijo ... Diagnoza - zapora črevesja. 
To je bila prva operacija v nizu več kot tridese
tih posegov pod narkozo, ki so sledili.

Tri dni po rojstvu so mu odstranili zaporo 
črevesja in mu speljali črevo na trebušno steno. 
Po dveh letih so zdravniki menili, daje čreves

je sposobno opravljati svojo funkcijo, zato so 
mu vrečko na trebuhu odstranili. Devet dni po 
operaciji se je zapletlo in po devetih urah v 
operacijski sobi mu je ostalo le še 35 centime
trov tankega in 12 centimetrov debelega čre
vesja. Danica pravi, da se jim je takrat vse po
stavilo na glavo, "ko spoznaš, da je lahko še 
slabše, kot je bilo ...”. Od takrat dalje je Jano
vo življenje zaradi sindroma kratkega črevesja 
odvisno od umetne hrane. Njegov svet je po
stal omejen s cevko, ki ga povezuje z infuzijsko 
črpalko, ki dovaja umetno hrano, shranjeno v 
dveh vrečkah dnevno, direktno v srce. Da bi 
Jan lahko živel doma, je mama Danica nase 
prevzela še delo višje medicinske sestre. 
"Zato, daje otrok doma, vzameš v zakup veli
ko odgovornost. Vedno se bojimo okužbe. Že 
ena odporna in trdovratna bakterija v katetru 
lahko povzroči, da bi moral Jan za tri mesece v 
bolnišnično oskrbo. Pri vsakem posegu znova 
trepetamo, vendar je potrebno zdravnikom za
upati,” pravi Danica. Vsak dan Zavodu za 
zdravstveno varstvo prihrani 70 tisoč tolarjev, 
toliko namreč stane en dan Janove bolnišnične 
oskrbe. Zato ji še vedno ni razumljivo, zakaj se 
je morala toliko časa boriti, da so ji priznali 
status negovalke otroke, ki jih stane zgolj 60 ti
soč tolarjev mesečno. Jan pa medtem ugotav
lja, da je pravkar minilo eno leto, kar mu ni 
bilo treba čez noč ostati v bolnišnici, razen 
rednih mesečnih pregledov. Pa tudi bruhal ni 
že kar dolgo, čeprav je pred posteljo v njegovi 
sobi, ki je pravi mali laboratorij, še vedno 
plastična prevleka za "vsak primer”.

"Morda je malo bolj občutljiv, vendar se mu 
po vseh teh preizkušnjah da marsikaj dopove
dati, le ničesar mu ne smeš zamolčati. Le en
krat samkrat, ko je bil star štiri leta, mu nismo 
povedali za poseg. Ko se je prebujal iz narko

ze, je bil tako užaljen, da sem jokala zaradi 
tega. Tudi ko gre na operacijo, mu povem, kaj 
so mi svetovali in kaj se mu obeta,” pravi, Jan 
pa doda, da transplantacija odpade. Razmišlja 
namreč o svoji prihodnosti.

Danica se strinja, da ima transplantacija, pri 
kateri menjajo kar pet organov, preveč negativ
nih stranskih učinkov. Strinjata se, da bodo 
počakali do pubertete, da telo dozori in ni več 
te velike potrebe po razvoju. Dvomita, da bo 
njegovo lastno črevo, ki ga po odkritem Hyrs- 
prungovem sindromu pri operaciji pred petimi 
leti skorajda ni, raslo tako kvalitetno, da ga 
bo mogoče razpoloviti in sestaviti. "Da bi le 
bil priklopljen zgolj ponoči. Že tega bi se 
veselili,” sta si enotna.

Jan, ki ima za sabo najmanj 30 posegov pod 
narkozo, je čisto "običajen” fant le okrog šest 
ur na dan. Takrat se odklopi s črpalke, se igra 
s sestricama Ivo in Pino, smuča na sosednjem 
hribu, praznuje rojstne dneve (čestitamo!), 
hodi v šolo in se med sošolci dobro počuti. Da 
v šoli ne bi šlo kaj narobe, poskrbi spremlje
valka Nina. Več razlogov je, da Jan obiskuje 
šolo na Katarini, sestra Iva pa v Sori. "Vsak iz
med njiju je osebnost zase in tudi za krepitev 
Janove samozavest in učnih navad je bolje, da 
obiskuje šolo, kjer je le 24 otrok in se lažje iz
kaže. Poleg tega je v kombiniranem oddelku le 
pet učencev in možnost okužbe je veliko manj
ša kot drugje. Mislim, da smo prav storili,” je 
Danica optimistična kot vedno. Teh nekaj ur se 
Jan ne razlikuje od svojih sošolcev niti pri ma
lici, saj ima enako kot vsi ostali. Hranjenje tudi 
po naravi poti mu namreč ohranja okus in 
funkcijo prehrambenega trakta. "A kaj najraje 
jem?” je začudeno ponovil vprašanje: "Ja pico, 
saj sem čisto normalen človek!”

Tekst in foto: Silvana Knok
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Pogovor

"Šiba” je le za ekstremiste
Z novim letom smo dobili nov Zakon o varnosti v cestnem prometu. Natanko po mesecu dni, odkar je 

stopil v veljavo, je bil na to temo moj sogovornik Ljubo Zajc, vodja Sektorja prometne policije na Generalni 
policijski upravi v Ljubljani in kar je zanimivo, je "domačin ”iz Medvod.

Ljubo Zajc

"Ko se pogovarjamo o varnosti v cestnem prometu v Sloveniji, obstaja stereotip, da je to 
nekaj slabega, da smo v Evropi na tem področju nekje na repu. Resnica je, da nam je v 
zadnjih 10 letih uspelo prepoloviti število mrtvih. Po tem uspehu smo na evropski lestvici 
na prvem mestu. In to kljub lanski slabi situaciji, ko je na naših cestah umrlo 272 ljudi, 
30 več kot leto poprej. Največ žrtev je bilo lani v mesecih januar, februar, marec in april, ko 
smo imeli nenormalen porast temperatur. Še posebej konec marca je bil izrazit temperaturni 
preobrat. To je trajalo en teden in tisti teden je bil na cestah katastrofalen.
Prepričan sem, da se bo število mrtvih in hudo telesno poškodovanih pri nas zniževalo, 
čeprav ne tako intenzivno kot v zadnjih 10 letih. Smo nekje med srednje varnimi državami 
v Evropi.”

O učinkovitosti novega zakona je sicer še 
prezgodaj govoriti, nekaj sklepov pa zagoto
vo lahko naredite!

"Danes je ravno en mesec od tega, kar je za
kon začel veljati. Prvi kazalci so pozitivni ozi
roma takšni, kakršne smo približno pričakova
li. Do današnjega dne je na slovenskih cestah 
umrlo 14 ljudi, v enakem obdobju lani 17. Temu 
se pridružuje med 15 in 20 odstotkov manj vseh 
prometnih nesreč, enak odstotek je tudi manj 
hudo in lahko telesno poškodovanih. Zakon bo 
brez kakšnih velikih dvomov v prvih mesecih 
doprinesel pozitivne učinke. Napoved, kaj bo 
do konca letošnjega leta, pa je še preuranjena.”

Hitrost je med najpogostejšimi vzroki za 
prometne nesreče. Kakšne so novosti pri 
sankcioniranju prehitrih voznikov?

"Zakon prinaša tudi večje kazenske sankcije 
za hitrosti, predvsem v naselju. Znanstvene 
raziskave kažejo, da če bi nam uspelo zmanjša
ti povprečne hitrosti v naselju za en kilometer 
na uro, bi se zmanjšalo število prometnih 
nesreč in posledic za štiri odstotke. Zato se v 
najbolj varnih evropskih državah znižuje ome
jitev hitrosti v naseljih na 40 kilometrov na 
uro. Prva je to uvedla Švedska, temu vzoru 
bodo sledile še druge evropske države v na
slednjih petih do desetih letih. Tudi Slovenija.

V naseljih prihaja do najpogostejšega stika 
med najmanj zaščitenimi udeleženci v cestnem 
prometu, to so pešci, kolesarji, starejši, otroci, 
z vozniki osebnih avtomobilov. Če bi nam 
uspelo hitrost odstraniti kot dejavnik promet
nih nesreč, bi imeli za 60 odstotkov manj pro
metnih nesreč.”

Pogost je očitek, da so policisti premalo 
prisotni prav v naseljih. Kakšen je vaš ko
mentar na to?

"Toliko, kolikor nas je voznikov in voznic, 
toliko bi skoraj lahko rekel, da obstaja različ
nih mnenj, kaj naj bi policisti delali, koga naj 
bi preganjali, ob katerih urah, kje, za katere 
prekrške. Iz tega zornega kota policisti nikdar 
ne moremo zadovoljiti vseh pričakovanj ljudi. 
Ne trdim, da policisti resnično vedno stojijo 
tam, kjer bi morali. Mi se v zadnjih petih letih 
zelo trudimo okrog tega in naše ključno vpra
šanje je "Kaj je kakovost policijskega dela?”.

vožnja pod vplivom alkohola:
0,5 - 0,8 = 40.000 tolarjev

+ 4 kazenske točke (KT)
0,8 - 1,1 = 60.000 tolarjev + 5 KT
nad 1,1 = najmanj 120.000 tolarjev

+ najmanj 10 KT 
+ prepoved vožnje za določen čas

neprivezan z varnostnim pasom 
= 20.000 tolarjev

telefoniranje med vožnjo
= 20.000 tolarjev

Tu obstajajo, poleg še drugih odgovorov, štirje 
ključni. Da delamo tam in takrat: ko se dogaja
jo prometne nesreče, ko je največ kršitev, ko se 
stroškovno najbolj splača in da delamo tisto, 
kar si ljudje želijo. Na področju hitrosti je to 
razmerje približno 70 - 20 - 10. Kar pomeni, da 
70 odstotkov svojih radarjev postavljamo tam, 
kjer se dogajajo prometne nesreče, 20 odstot
kov tam, kjer so množične kršitve, 10 pa tam, 
kjer si ljudje želijo.”

Omenili ste, da delate tam in takrat, ko se 
stroškovno najbolj splača. Prosim, če to ob
razložite!

"V Evropi so narejene različne študije. Obsta
ja stroškovna učinkovitost za uporabo različnih 
radarjev. Povedal bom en primer. Pri klasičnih 
radarjih je stroškovno razmerje 1 proti 5. Če to
rej država vloži 1 tolar v nadzor, da kupi ta ra
dar in da plača policista, se državi vrne v enem 
letu 5 tolarjev v obliki manjšega števila mrtvih, 
manjšega števila prometnih nesreč.”

V novem zakonu ostaja dovoljena stopnja 
alkohola 0,5 promila. Tendence so bile, da 
hi to stopnjo znižali. Kaj menite o tem?

"Ena tretjina vseh mrtvih na slovenskih 
cestah je povezanih z alkoholom. 90 ljudi 
na leto bi manj umrlo na cestah, če alkohola 
ne bi bilo. Če me vprašate, ali alkohol sodi 
na slovenske ceste, bi rekel, da ne. Pa to ni 
vprašanje, ali je meja 0,0 ali je to 0,2. Iz 
svoje lastne prakse trdim, 15 let sem namreč 
delal neposredno na cesti in sem videl veliko 
človeških tragedij, povezanih z alkoholom, 
da alkohola na cesti ne sme biti! Res pa je, 
da bi bil za znižanje stopnje potreben širši 
družbeni konsenz. Z alkoholom je nenazadnje 
povezano gospodarstvo, ... in ni tako enostav
no. Tudi kulture pitja v Sloveniji se ne da 
spremeniti čez noč ali z enim zakonom. Si pa 
Evropska unija ta trenutek prizadeva, da bi v 
državah članicah poenotila stopnjo alkohola 
na 0,5.”
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Pogovor
Najbolj ekstremna kazen, ki lahko doleti 

voznika, je 18 kazenskih točk (KT). V kate
rih primerih se to lahko zgodi?

"Najlaže in najhitreje zbere voznik KT z naj
hujšimi prekrški, to je pri alkoholu. To je ta
krat, ko ob normalni kontroli izmerimo več kot 
1,5 g/kg alkohola v krvi ali v primeru promet
ne nesreče, ko ta vrednost presega 1,1. Najhit
reje KT zberemo še s prekoračeno hitrostjo v 
naselju. Moram povedati, da naše izkušnje od 
leta 1998 naprej kažejo, da te KT resnično zbe
rejo le ekstremisti. Povprečnemu državljanu, ki 
se na cesti zaveda, da je treba pravila na cesti 
spoštovati zaradi lastnega zdravja in zdravja 
drugih, se teh KT ni treba bati.”

Če nekdo zbere 18 KT, izgubi tudi vozni
ško dovoljenje ...

"Po šestih mesecih gre tisti, ki je zbral 18 KT, 
ponovno na teoretični del izpita. Izpit opravlja 
samo za kategorije, kjer je zbral KT.”

Se lahko zgodi, da vozniškega dovoljenja 
ne more obnoviti?

"To se praktično lahko zgodi samo kakšnemu 
■bolniku ali odvisniku od alkohola, ki na zdrav
niškem pregledu ne izpolnjuje temeljnih medi
cinskih kriterijev za pridobitev vozniškega do
voljenja."

Ste imeli januarja letos kakšnega "ekstre
mista”?

"Ne. Januarja je bil največji učinek pri hitro
stih. Naredili smo telefonske ankete po Policij
skih postajah. Poročali so nam, da so se prekr
ški na področju hitrosti zmanjšali za 20 odstot
kov. Kakšnega posebnega vpliva novega zako
na pa ni bilo opaziti pri varnostnem pasu, mo
bilnih telefonih in alkoholu."

Policisti imajo z novim zakonom tudi ne
kaj več pristojnosti. Katere, konkretno?

"V tem primeru ne gre za nov Zakon o varno
sti cestnega prometa, ampak gre za Zakon o pre
krških. Nimamo več sodnikov za prekrške, ti so 
postali klasični sodniki okrajnih sodišč. Policija 
je postala prekrškovni organ, še naprej izreka
mo globe in izdajamo plačilne naloge. Imamo 
pa zakonsko pooblastilo, da izdajamo tudi pre- 

Ikrškovne odločbe za hujše prekrške. To so pre
krški, kjer je kazen za kršitev točno določena, 
ali pa je kazen v razponu in se policist odloči za 
najnižjo kazen. V primerih, ko je kazen do 5 
KT, lahko tudi prekrškovni inšpektor, to je na
vadno komandir Policijske postaje ali njegov 
pomočnik, izdata odločbo, kakršno je prej izda
jal sodnik za prekrške. Kar pomeni, da smo mi 
prevzeli za najmanj 70 odstotkov dela sodnikov 
za prekrške. Se ena novost je, policisti smo prej 
preiskovali prometne nesreče in izdajali plačilne 
naloge v zvezi s tem. Po novem gredo pravilo
ma vse prometne nesreče na sodišče."

Uidi tiste nesreče, kjer je prišlo le do ma
terialne škode?

"Naj povem en praktični primer. Nekdo pred 
trgovino zapelje vzvratno in zaradi majhne ne
pazljivosti trči v parkiran avto, pri čemer ni bil 
ogrožen noben pešec. Pri tej zadevi lahko poli
cist odstopi od pregona za prometno nesrečo, s 
tem, da se oba udeleženca strinjata. Udeležen
ca izpolnita evropsko poročilo in gresta na za
varovalnico. Policistom smo dali tudi navodila, 
da če se ljudje pri tem ne znajdejo, naj jim po
magajo. To so primeri, kjer je majhna materi
alna škoda, ko gre za neznatno nevarnost in ni 
prišlo do večjega ogrožanja."

Ali menite, da bo čez dve leti, ko bo se bo 
lahko pridobilo vozniško dovoljenje že pri 
16 letih in pol, to res pripomoglo k večji pro
metni varnosti?

"Verjamem tistim, ki so to predlagali. To je 
republiški Svet za preventivo in vzgojo v cest
nem prometu. Verjamem, da bo predvsem na 
področju mladih voznikov stanje boljše. Iluzija 
je, da bomo v prvih desetih letih za polovico 
zmanjšali število žrtev ali poškodovanih med 
mladimi. Zagotovo pa bo to imelo pozitivni 
dolgoročni vpliv. S 16 leti in pol bodo lahko 
delali teoretični del izpita v avtošoli, s 17. leti 
bodo opravili praktični preizkus in do 18. leta 
vozili z voznikom spremljevalcem. Pri 18. letih 
bodo lahko naredili klasični vozniški izpit. Za
tem se jim bo izdalo vozniško dovoljenje do 
21. leta starosti, v tem času morajo opraviti še 
preizkus odličnosti in šolo varne vožnje.”

Je še kakšna bistvena novost na področju 
novega zakona?

"Novosti je kar nekaj. Ena teh je, da registr
ska tablica zdaj pripada vozilu. Če greste jutri 
po nakup novega avtomobila v Koper, ga boste 
lahko tam tudi registrirali. Če boste kupili star 
avto v Murski Soboti, boste ravno tako tam

uredili vse papirje. Dobili naj bi tudi nove re
gistrske tablice, na katerih naj ne bi bilo več 
registrskih območij, ampak zaporedje črk in 
številk. Tisti, ki se ukvarjajo z registrskimi ta
blicami, imajo na to različne poglede. Upam, 
da se bodo odločili za najboljšo možnost. 
Predvsem se mi zdi smotrno, da bi morali to
krat malo bolj spoštovati mnenje ljudi. Zdaj je 
čas, da se reši vprašanje grbov, ...”

Kaj pa državljane najbolj zanima v zvezi z 
novim zakonom?

"Ljudi, kakorkoli že, so najbolj zanimale 
kazni, čeprav bi jih te kazni upravičeno mora
le najmanj zanimati. To je odraz splošnega 
slovenskega odnosa do varnosti v cestnem pro
metu. Ker je 98 odstotkov naših državljanov 
povprečnih voznikov, ki nimajo nobenega 
namena, da bi naklepno kršili prometna pravi
la, in njihov osnovni namen je, da na cesti 
preživijo. Zato se jim v bistvu kazni niti ne bi 
bilo treba bati. Bolje bi bilo, da bi se več 
zanimali o tem, kako bolj varno voziti, kdaj 
vključiti smerni kazalec v krožnem križišču in 
kaj narediti, ko začne utripati zelena luč na 
semaforju. Kazni se je za bati le tistim, ki za
vestno kršijo cestnoprometne predpise.”
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Ljudje in dogodki -------------------------------------------------------------------------------------------------------

Bolj ceniš tisto, kar sam narediš
Njihova srečanja niso le koristna, ampak tudi družabna in klepetava. Članice Sekcije za ročna dela ne štejejo

kilometrov volne, ki sojo spletle v mnogih letih.

V občini Medvode delujejo Društva upoko
jencev (DU) v Medvodah, Pirničah in v 
Smledniku. Skupaj imajo okrog 1800 članov, 
predsednik DU Medvode Jože Golob ocenju
je, daje v občini nekje med 30 in 40 odstotki 
upokojencev, ki niso člani teh društev. Vsa 
društva imajo kar nekaj dejavnosti, veliko med 
njimi je rekreativnih in družabnih. Tokrat sem 
obiskala Sekcijo za ročna dela pri DU Medvo
de, ki jo vodi Ivanka Gaber: "Skupaj se dru
žimo 23 let. Izdelke smo že večkrat postavile 
na ogled, nazadnje ob 50-letnici našega dru
štva. Dobivamo se vsak torek popoldan za dve 
uri na sedežu društva. Okrog 10 nas je. Včasih 
nas je bilo več, vendar jih je nekaj že v domo
vih za starejše občane. Še vedno pa jih obisku
jemo.” Sedaj so, vsaj med članicami sekcije, 
očitno v modi šali. Veliko je bilo na ogled že 
spletenih, nekaj jih je bilo še v "delu". Gabro
va je pojasnila, da si izmenjujejo tudi ideje.

Francka Bergant je najstarejša članica, v 84 
letu je, in trenutno plete nogavice za vnuke. 
Najmlajša članica je Marjeta Bokan, ki se je 
šele pred kratkim pridružila sekciji. Pravi, da 
nekomu moraš pripadati: "Me znamo ceniti 
ročno delo. Če to podariš nekomu, ki ne pozna 
ročnega dela, ga ne bo nikdar cenil. V to je na

mreč vloženih ogromno ur. Zdaj pletem pulo
ver iz ostankov volne, za snaho.” Miza se je 
bohotila pod umetninami iz vezenja, Ivanka 
Bahčič je razložila: "Med prtički lahko vidimo 
tudi starejše vezenje, t.i. stebelni vbod. To smo 
šivale še v osnovni šoli, to je bilo pred več kot 
65 leti. Takšni prtički so bili za na kredenco in 
za na "kolm kišto”. Med izdelki je bil tudi pr
tiček z narodnim motivom člana Društva upo
kojencev, 83-letnega Ivana Bravharja. Člani
ce sekcije imajo veliko željo pokazati njegove 
umetnije širši javnosti, vendar čakajo "na vr
sto” za razstavo v medvoški knjižnici že leto 
dni. Thdi sicer si želijo, da bi se jim pridružilo 
več mlajših upokojenk in da bi vzbudile zani
manje za ročno delo tudi med osnovnošolci. 
"Pripravljene smo jih naučiti plesti, kvačkati, 
vesti, zato jih vabimo, naj se nam pridružijo ob 
torkih popoldan. Res je, da se danes lahko vse 
kupi, vendar, kar sam narediš, bolj ceniš. Tra
dicijo slovenskega ročnega dela želimo obdr

žati,” pravi Gabrova. Idej zares ne zmanjka, saj 
je Rezka Hunjadi, babica znanih medvoških 
športnic Ines in Tine Hižar, ravno za njiju ple
tla pisane nogavice za pustni dan. "Medtem ko 
pletemo, se pogovarjamo tudi o gospodinjskih 
opravilih, kuhi, zdravju. Izmenjamo si tudi 
flance in rože,” pravi Slavka Kušar. Zato so 
njihova srečanja ne le koristna, ampak tudi 
družabna in klepetava.

Suzana P. Kovačič 
foto: Polona Mlakar Baldasin

AVTO MEDVODE
• Gotovinski odkup vozil
• Prepisi vozil
• Kredit na položniee
• Leasing
Gorenjska e. 12, Medvode 
tel./fax: 01/36 11 601 www.avtomedvode.com 
gSIll: 041 330 578 UKSK>. Ilelm-rjrMi ne-. 2*1. Škulje Uil«

Tekstilna 
Trgovina TINA

Medvode, ZBILJSKA c. 8 
(poleg okrepčevalnice STAN) |

BOGAT IZBOR
• POSTEUNINE
• BRISAČ
• KUHINJSKIH KRP š
• DEKORJA

UGODNI POPUSTI!

EXPRESS KEMIČNA ČISTILNICA IN PRALNICA 

LAVRIČ, K.D.

Eealstar
Vi krče 35 

1211 Lj.-Šmartno 
tel.: 01 5116 763 
gsm: 031 543 514

Odprto
od 7. - 11. in 15. - 18. ure, 

sobota zaprto.

Upoštevamo kartico
Obrtnik

TBGOVINA TRAFIKA
(nasproti BC Medvode)

JENKO MARIJA, s.p.
KRŽ1ŠN1KOVA Ul. 10, MEDVODE

SE PRIPOROČAM!

TITANIK
BAR
DONOVA C. 2

Žiga l.rla-r ».p., 
Donova r. 2,

ŠTUDENTJE 10 % POPUST
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Ljudje in dogodki

Minljive v snenu in večne v srcu
Zbirka sledi, ki jih ne zamete nov sneg in ne vzame odjuga ...

Irmo Jančar, ki so jo mnogi doslej poznali 
kot dolgoletno učiteljico na OŠ Pirnice, spet 
drugi kot veziljo gorenjskih križcev, vsi pa kot 
človeka s pozitivnim pogledom na svet in ljudi 
okoli sebe, bomo v teh dneh ponovno spozna
vali kot zapisovalko spominov. Lanski zbirki 
življenjskih zgodb Tonka z gore nam je namreč 
v teh dneh dala v prijetno branje še zbirko de
vetnajstih črtic po lovskih poteh Sledi.

”Po radiju in televiziji sem poslušala toliko 
različnih razprav o lovcih in lovu, se zamislila 
in si rekla, da o vsem tem pa tudi sama veliko 
vem. Vse, kar so dejali, mi namreč ni bilo 
všeč. Sama imam lepe izkušnje in zato sem se 
odločila, da bom opisala čisto svoj pogled,” je 
njen odgovor na vprašanje, zakaj prav zgodbe 

-o lovu, lovcih in njihovih dogodivščinah.
/ "Oba deda, vsi strici, moj oče, ki so ga Itali
jani že med vojno ubili, prav vsi so bili lovci. 
Moj mož je bil lovec in sedaj je lovec tudi sin. 
Celo življenje sem obkrožena z njimi in tudi 
pri izdaji te knjige so mi pomagali tako s spod
bujanjem kot tudi z materialno pomočjo. Roje
nice so ob mojem rojstvu gotovo rekle, naj me 
v življenju spremljajo narava, lov, lovci in nji
hova ljubezen,” pravi in poišče tisti odlomek v 
knjigi, kjer med drugim piše: Rodila sem se v 
najbolj krutem času, ko je divjala vojna, ljube
mu očetu lovcu, ki ga je bog vzel k sebi še zelo 
mladega, kmalu po mojem rojstvu. Tako je bilo 
za mojo mamo sreča rojstva povezan z veliko 
mero trpljenja in pomanjkanja. Ob rojstvu me 
je zavila v očetovo lovsko srajco, saj ni imela 
plenic in vile rojenice so takrat prav gotovo 
dejale ... Sledi seveda vprašanje, koliko avtobio
grafskega je v teh zgodbah? "Veliko je res, ve
liko zgodb pa sem zbrala pri moževih prijate
ljih in ostalih lovcih, mlajših in starejših. Eno 

»lakih, prav o mojem dedu Lukaču, sem slišala 
Wcar pred medvoško občinsko stavbo. Povedal 

mi jo je sošolec iz osnovne šole v Ajdovcu, ki 
že vrsto let živi v Medvodah. Zgodilo se je 
namreč, da je moj ded uplenil zajca, ki ga je 
imel njegov lovski tovariš že dolgo prej ugle
danega in ga je ”le” pustil rasti do Martinove 
nedelje. Od tedaj vsakemu lovcu v tem revirju, 
ki najprej poskrbi zase, rečejo Lukačeva ritka.”

Predstavitev zbirke črtic Sledi bo v 
Knjižnici Medvode v torek, 15. februarja 
2005, ob 19.30. Vabljeni!

Pod skupnim naslovom Sledi je zbrala devet
najst črtic, kijih bodisi ona pripoveduje medve
du, ki gaje uplenil mož in obratno. "Ljubljene
ga moža Jožeta mi je bolezen vzela že pred 
osemnajstimi leti, sin se je poročil in odšel od 
doma in z medvedom sva ostala sama. Ko grem 
mimo njega, se ustavim, se zamislim, ga pogle
dam in začnem: "Takole je bilo ...” In potem se 
pogovarjava, on meni pove zgodbo, jaz njemu 
in včasih se vmes tudi sporečeva. Zgodba z na
slovom Sledi je spomin na mojega pokojnega 
moža in njegove lovske tovariše. Pomenijo mi 
mnogo več kot le sledi v snegu. To so sledi v 
srcu, ki so jih pustili doživljaji in dogodki. V 
predgovoru h knjigi je to zelo lepo opisal dr. 
Aleksander Guzelj, priznani psihiater in možev 
prijatelj.” Zapisal je namreč, da divjad pušča 
sledi v snegu, življenje pa jih pušča v naši za

vesti in srcih. Te sledi so trajnejše, saj jih ne za
mete nov sneg in ne skopne z odjugo.

Knjigo je uredila Nadja A. Puppis, njena so
seda in prijateljica, ki ji pisanje "tudi po več
krat zapored prečrta in jo postavi v kot”. "Zelo 
natančno prebere, tudi po štirikrat in večkrat, 
debatirava, jaz se mučim ... Neredko me vpra
ša, ali mislim resno, da je takole zapisano tudi 
res dobro ... Vmes pa mi vendarle večkrat da 
vedeti, da napredujem.” Zgodbe je s "filigran
sko natančnostjo”, kot pravi naša sogovornica, 
ilustrirala Jožica Rade iz Vaš, prav tako nekda
nja učiteljica na OŠ Pirniče. To ni njuno edino 
sodelovanje, saj sta skupaj poskusili ustvarjati 
tudi v obratni smeri od običajne. "Jožica je 
najprej narisala podobo in me prepričala, da 
zmorem nanjo nanizati svojo zgodbo. Pravljice 
za otroke bodo ... Brez vseh teh prijateljev in 
tiskarne Premiere, prav tako s sedežem v Pir
ničah, ki mi gre zelo na roko, mi najbrž ne bi 
uspelo.” Če ji torej ta projekt, knjiga je namreč 
izšla v samozaložbi, ne bo vzela preveč moči 
in energije, kajti kot pravi, teh opravil še ni čis
to vešča, lahko pričakujemo še kakšno zbirko 
črtic. Morda tudi o njenih sokrajanih. Obljub
lja, da bi bile to prijazne in hudomušne črtice 
o pirniških "plankah” in ljudeh, ki živijo za 
njimi, so ji blizu in jih ima rada.

Tekst in foto: Silvana Knok

GOSTILNA <N PlCEROfl

Mavčiče 69. 4211 MAVČIČE 

Odprto vsak dan od 12. do 22. ure. 

razen ob četrtkih zaprto

• Pice iz krušne peči 
• Kosila

# Jedi po naročilu
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Dostava hrane na dom
04 250 11 69. 041 581 327

VIDEOCENTER MEDVODE RAČUNOVODSKI
SERVIS

Valburga 8b 
1216 Smlednik

*r

tel: 041/970-991 
e-mall: p-5@slolJiet 
e naslov: p 5si
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Občina

Preudarno s komunalnimi odpadki
Občinski svet Občine Medvode je na 18. seji 
dne 30. novembra 2004 sprejel Odlok o jav
ni službi zbiranja in prevoza komunalnih 
odpadkov. Odlok je bil objavljen v Uradnem 
listu RS, št. 136 dne 20. decembra 2004.

Pomembna novost, ki jo prinaša odlok, je, da 
je določen povzročitelj komunalnih odpadkov, 
to je vsakdo, ki povzroča nastajanje komunal
nih odpadkov. Uporabnik storitev oziroma za
vezanec za plačilo je vsak povzročitelj, kije na 
osnovi uradnih podatkov lastnik objektov ali 
delov objektov, upravljavec javnih površin ali 
organizator kulturne, športne ali druge javne 
prireditve.

Odlok predpisuje naslednje storitve, ki jih je 
kot izvajalec javne službe za celotno občino 
dolžna opravljati Snaga, d.o.o.:

- ločeno zbiranje v zbirnih centrih,
- ločeno zbiranje v zbiralnicah oziroma na 

tako imenovanih ekoloških otokih,
- prevzemanje mešanih komunalnih odpad

kov,
- prevzemanje organskih kuhinjskih odpad

kov,
- prevzemanje kosovnih odpadkov in
- prevzemanje nevarnih odpadkov.
Za vzpostavitev vseh naštetih storitev je v od

loku predvidenih kar nekaj prehodnih obdobij.
Mešani komunalni odpadki se bodo prevze

mali po uveljavljenem urniku v zabojnikih s 
prostornino 80 1, 120 1, 240 1, 500 1, 770 1 ah 
1100 1. Uporabnikom, ki še uporabljajo stare 
posode, bo Snaga, d.o.o., te zamenjala do kon
ca leta 2007. Uporabniki so dolžni zagotoviti, 
da so pokrovi zabojnikov zaprti. V primeru, da 
se pri uporabniku občasno pojavijo mešani ko
munalni odpadki v večjih količinah, jih je dol
žan odložiti ob zabojniku na dan odvoza v tipi
ziranih vrečkah. Tipizirane vrečke se trenutno 
lahko kupijo na bencinskih servisih Petrola, v 
prihodnje pa tudi v prodajalnah Mercatorja v 
Občini Medvode. V ceni tipizirane vrečke je 
upoštevan odvoz, odlaganje komunalnih od

padkov in taksa. Snaga, d.o.o., mora najmanj 
enkrat letno zagotoviti pranje zabojnikov za 
mešane komunalne odpadke.

Za uporabnike sta predvidena dva zbirna 
centra, in sicer eden na območju odlagališča 
Barje, ki je že urejen in drugi na območju Ob
čine Medvode, ki ga je potrebno urediti do 
konca leta 2007. V zbirnih centrih se prevze
majo papir, vse vrste embalaže, steklo, kuhinj
ski odpadki, oblačila in drugi tekstil, jedilna 
olja in maščobe, premazi, črnila, lepila in smo
le, čistila, zdravila, baterije in akumulatorji, 
les, plastika, kovine, odpadki za kompostiranje 
pa tudi nevarni odpadki, kot so topila, kisline, 
lužila, fotokemikalije, pesticidi, flourescentne 
cevi, električna in elektronska oprema.

Zbiralnice oziroma tako imenovani ekološki 
otoki za papir, embalažo in steklo so v strnje
nih stanovanjskih območjih postavljeni na vsa
kih 300 prebivalcev, na območjih razpršene 
poselitve pa na vsakih 500 prebivalcev.

Nevarni odpadki se bodo zbirali s premični
mi zabojniki najmanj dvakrat letno na štirih lo
kacijah v občini.

Kosovni odpadki se bodo prevzemali dvakrat 
letno na prevzemnih mestih po vnaprej določe
nem urniku. V izogib neurejeni okolici v času 
prevzema kosovnih odpadkov, kar je nemalo
krat praksa v našem okolju, odlok predpisuje 
obvezo, tako za uporabnika kot za izvajalca. 
Uporabniki morajo kosovne odpadke dostaviti 
na prevzemno mesto do 6.00 ure zjutraj na dan 
prevzema, vendar ne prej kot 24 ur pred dne
vom prevzema. Izvajalec pa mora prevzem ko
sovnih odpadkov zagotoviti v roku 48 ur od do
ločenega dneva prevzema. Tako za uporabnika 
kot za izvajalca je za neupoštevanje zgoraj na
vedenih obveznosti predvidena tudi globa.

Snaga, d.o.o., bo morala postaviti tudi rjave 
zabojnike za organske kuhinjske odpadke ozi
roma bo v naseljih z več kot 500 prebivalci za
gotavljala kompostiranje v malih komunalnih 
kompostarnah. To zbiranje bo steklo do konca

prihodnjega leta. Rjavih zabojnikov pa ne 
bodo potrebovali lastniki individualnih hiš, ki 
bodo imeli hišne kompostnike in bodo lahko 
kompost tudi sami porabili na vrtu.

Odlok predpisuje tudi, da je za čas trajanja 
javne kulturne, športne in druge prireditve ali 
dejavnosti na prostem, na kateri se pričakuje 
več kot 1000 udeležencev, potrebno na kraju 
prireditve zagotoviti ustrezno zbiralnico loče
nih frakcij, posode za zbiranje mešanih komu
nalnih odpadkov in v primeru prireditve z go
stinsko ponudbo tudi posode za zbiranje ku
hinjskih odpadkov.

Tarifni sistem, ki ga predvideva odlok, bo 
sprejet v roku 3 mesecev po uveljavitvi novega 
državnega predpisa o oblikovanju cen občin
skih gospodarskih javnih služb varstva okolja. 
Ne glede na to bo cena za storitve razdeljena 
na nekakšno naročnino, ki bo nespremenljiva 
in bo obsegala približno 30 odstotkov cene i^j 
na spremenljivi del, ki bo odvisen od tega, ko
liko mešanih komunalnih odpadkov bo Snaga, 
d.o.o., morala odpeljati s posameznega prev
zemnega mesta. Kjer bodo vestno ločevali pa
pir, karton, steklo, plastično in kovinsko emba
lažo, razgradljive kuhinjske odpadke, jedilna 
olja in maščobe (ki jih zdaj veliko gospodinj
stev v nasprotju s predpisi zlije v straniščno 
školjko), bodo potrebovali manjše zabojnike za 
mešane komunalne odpadke, manj odvozov in 
spremenljivi del cene bo ustrezno nizek. Upo
rabniki storitev bodo lahko usklajevali število 
zabojnikov z dejanskimi potrebami enkrat na 
leto.

Skrb za okolje je odgovornost vseh nas. S so
delovanjem pri ločevanju odpadkov bomo pri
pomogli k zmanjšanju količin odloženih odpad
kov, kar pomeni manjšo obremenitev našega 
prostora z odlagališči in hkrati vedno večjo 
možnost recikliranja že uporabljenih materialov.

Katja Podgoršek^ 
svetovalka župan* 

za gospodarske javne službe

ODPRTO PISMO

Pomembna pridobitev za lastnike gozdov
Pred dobrimi šestimi leti je Tone Kavčič, po domače Ahčonov Tone 

iz Sore, začel z aktivnostmi za izgradnjo mostu v dolini potoka Ločni
ca. Več kot 15 lastnikov gozdov ima parcele na desnem bregu potoka, 
ki so bile, potem, ko seje pred leti zrušil dotrajan most, dobesedno od
trgane od sveta. Da bi bilo lastnikom gozdov omogočeno izkoriščanje 
lesa za domačo porabo in prodajo, se je v izgradnjo aktivno vključila 
tudi občina Medvode. Z izdatnimi proračunskimi sredstvi je zagotovi
la njegovo dokončno izgradnjo. Župan Stanislav Žagar je na prilož
nostni slovesnosti, na kateri so se zbrali predstavniki Krajevne skupno
sti Sora, izvajalec ter nekateri lastniki gozdov, ob zaključku lanskega 
leta slavnostno odprl na novo zgrajeni most.

Z materialom in finančnimi sredstvi so aktivno sodelovali tudi last
niki gozdnih parcel, del sredstev za izgradnjo mostu, ki je stal tri mili
jone in pol, je prispevalo tudi Gozdno gospodarstvo Ljubljana.

Most ima tudi turistično - rekreativni pomen, saj bo pohodnikom, ki 
jih je iz dneva v dan več, omogočen hiter dostop iz doline Ločnice do 
vasi Tehovec in naprej do znamenite turistične in razgledne točke na 
Jakobu ter drugih vrhov in zaselkov v Polhograjskih Dolomitih.

Most je konstruiran in zgrajen tako, da je varen pred večjimi popla
vami, tudi takimi, kot so bile pred natanko 60 leti, ko je potok narasel 
za 3 metre in s tem katastrofalno poplavil vso dolino Ločnice.

Izgradnja mostu ima tudi simbolni pomen. Je zgleden primer angaži
ranja zasebnih in proračunskih sredstev, kar se pri nekaterih drugih 
investicijah v občini Medvode pogreša. Namreč, projekti na takih ali 
podobnih finančnih konstrukcijah bi morali biti v občini v absolutni 
prioriteti. Sandi Bartol
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Občina

Cesta od Kodra do Cvajnarja do leta 2007...
Čeprav že konec decembra, se je na cesti od 

Kodra do Cvajnarja marsikaj dogajalo. Člani 
gradbenega odbora in vaščani so podrli za kar 
65 kubičnih metrov drv - 40 kubičnih metrov 
so dostavili lastnici zemljišča, še preostalih 25 
pa je odpeljal trgovec z lesom. "Po teh zadnjih 
stotridesetih urah prostovoljnega dela in petde
setih traktorskih urah ima izbrani izvajalec na
daljnjih del Gradkop možnost urediti vse popi
sano; razširiti most čez Malenščico in Potočni
co ter povečati pretočnost še pri tretjem,” pra
vi predsednik gradbenega odbora Lado Vid
mar, ki upa, da bodo dela na poltretjem kilo
metru makadama zaključena do leta 2007.

Prvih deset milijonov tolarjev je bilo v občin
skem proračunu rezerviranih že pred devetimi 
leti, do dejanskih premikov na cesti pa je prišlo 
šele pred tremi leti, ko je Cestno podjetje Ljub
ljana opravilo prva zemeljska dela. Leto kasne
je je dela opravljalo podjetje The best iz Škof
je Loke, urejanje potoka pa je izvajalo podjet
je Hidroinženiring. V letu 2002 je bilo za re
konstrukcijo iz občinske blagajne namenjeno 
prvih osem milijonov tolarjev, leto kasneje pet 
milijonov in lansko leto osem. Osem milijonov 
tolarjev je prispevalo tudi okoljsko ministrstvo 
za urejanje potoka Potočnica. Letos je v načrtu 
naložb predvidenih petnajst milijonov tolarjev, 
kar naj bi zadostovalo za asfaltiranje že obnov

ljene ceste, da bi preprečili nadaljnjo škodo. 
"Naslednjih deset milijonov bo pojedel dolgi 
oporni zid na klancu proti Cvajnarju, predvi
denih 35 milijonov tolarjev v letu 2007 pa bi 
moralo zadostovati za celotno cestno telo, 
ograje in signalizacijo. Glede na to, kako je na
ravnan proračun, optimizem med krajani ra
ste,” je še dodal Vidmar.

ŠIVILJSTVO
IRENA ČEBAŠEK, S.P. 

TRGOVINA PODREČA 7, 
tel.: 04 250 14 39

POSLOVALNICA V KRANJU, 
SLOVENSKI TRG 3

- šivanje po meri 
- popravljanje in menjava zadrg 

- lastna konfekcija 
- sprejem oblačil v čiščenje

BI RADI IZMERILI 
VAŠE IMETJE?
IZDEUVA GEODETSKIH NAČRTOV ŽE OD 65.000 SIT!

040848498

Geodetski biro Ema Huth s.p. I
Zbiljska c. 4. 1215 Medvode, t: +386 1 3613 491 g' 
m: +386 41 578 132, e:geodetskibiro(dsiol.net ^
www.geodetskibiro-huth.si

... od Seničice do Cvajnarja do leta 2009?
Da se ne bi ponovila kakšna neljuba zgodba, 

podobna tej na cesti Koder - C vaj n ar, se je od
bor za komunalo pri KS Preska, skupaj z dru
gimi zainteresiranimi, odločil, da se pri ureja
nju drugega dela te ceste lotijo zadeve druga
če. Sredi januarja so namreč na zboru preveri
li interes krajanov, da se obnovi cesta vse od 

eničice, mimo Malenškove kmetije in nato 
aprej vse do tam, kjer se bo zaključil projekt 

obnove ceste Koder - Cvajnar. Ugotovili so, da 
interes je. Zbora krajanov se je namreč udele
žila velika večina predstavnikov osemdesetih 
gospodinjstev, kolikor jih gravitira na to cesto, 
med njimi kar precej podjetnikov in obrtnikov. 
Pridružil se jim je tudi župan Stanislav Žagar 
in vodja Oddelka za javne gospodarske službe

Franci Jeraj. Ustanovili so gradbeni odbor, se
stavljen iz predstavnikov krajanov, občinske 
uprave in občinskega sveta, kar naj bi bil pravi 
recept. Projekti za rekonstrukcijo obstoječe dob
ro načete in preozke "protiprašne” prevleke 
menda obstajajo že sedemnajsti let, zato kraja
ni pričakujejo, da jih bodo odgovorni poiskali 
in pobrisali prah z njih. Po njihovih načrtih naj 
bi se gradnja dejansko začela leta 2007 in se 
zaključila leta 2009 - če bo šlo vse po sreči. 
Obnova cestišča naj bi hkrati pomenila tudi 
urejanje drugih komunalnih vodov; med dru
gim vodovoda in oskrbe s pitno vodo. Zato 
krajani ne dvomijo, da jim po prvih ocenah 
približno 200 milijonov vredna naložba dobe
sedno pripada. Tekst in foto: Silvana Knok

OBVESTILO!
Krajane KS Zbilje, VS Studenčice in VS Tehovec obveščamo, daje v zgibanki "Modri na

sveti za zeleno okolje”, ki jo je dobilo vsako gospodinjstvo, prišlo do napake in sicer so bili 
pomotoma izpuščeni termini odvoza kosovnih odpadkov.

Obveščamo vas, da so termini za kosovni odvoz naslednji;
KS Zbilje 7. 4. 2005 in 14. 10. 2005
VS Studenčice, VS Tehovec 6. 4. 2005 in 10. 10. 2005

Pravilni podatki so objavljeni tudi na spletni strani Občine Medvode www.medvode.si.

Rešitve ugank iz današnjega Sotočja:
1. Povej mi, kaj čitaš, in jaz ti povem, kdo si.
2. V zaporedju uporabi po eno naslednjo črko in dobiš ime kraja: MEDVODE.
3. Posetnica: Vlakovodja.

Prvi studio, urejen po načelih 
FENG-SHUI, kar pomeni boljše 
počutje za stranko 
in večjo učinkovitost postopkov 

MEDICINSKO ESTETSKI CENTER

STUDIL^t
MARIJA ZAPLOTNIK, s.p., BLEIVVEIS0VA 6, 

4000 KRANJ, tel.: 04 20 26 794

• lasersko odstranjevanje dlak

• permanentni make-up

• alternativne oblike delovanja na 
telo: masaža s tibetansko soljo

• najsodobnejši kozmetični 
postopki oblikovanja telesa 

pri hujšanju in odpravi celulita: 
endodermna terapija

• nega obraza s preparati
Dermalogica

• manikura

VIP KARTICA FEBRUARJA

-30%
ZA MIŠIČNO STIMULACIJO
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Dogajalo se je

Novoletne prireditve 
"Odštevajmo skupaj”

Pet dni, predvsem pa pet večerov dogajanja pod šotorom pred občinsko stavbo.

Novi prireditveni prostor pod šotorom.

”S prireditvijo Odštevajmo skupaj smo bili 
zadovoljili in predlagamo, da postane tradicio
nalna,” so zapisali člani občinskega Odbora 
za prireditve pri županu, v sestavi Boris Pri
možič, Boštjan Luštrik in Matevž Jckler, v 
poročilu, ki so ga zapisali po petdnevnem do
gajanju pod šotorom pred občinsko stavbo.

Ocenjujejo, da se je na vseh prireditvah in 
dogajanjih, bodisi prek dneva ali v večernih 
urah, pod šotorom zvrstilo krepko čez 1000 
ljudi. Največ, okrog 350, se jih je zbralo na 
sam silvestrski večer, približno 300 jih je bilo 
na prvem večeru v organizaciji kulturnikov iz 
Sore in njihovih gostij Veselih Štajerk, 280 
otrok s starši si je ogledalo lutkovno igrico in 
pričakalo dedka Mraza, okrog 100 mladih seje 
prišlo zabavat s svojimi sovrstniki, nekaj pa jih 
je preverilo ponudbo na dveh semanjih dnevih.

Sreda, 29. december - Uvod v praznovanje 
pod šotorom so pripravili predstavniki KUD 
Oton Župančič Sora, dekliška vokalna skupina 
Polončiče in Mladinska folklorna skupina, ki 
sta medse povabila še tamburaško skupino Bi
sernica iz Reteč in narodnozabavni ansambel 
Vesele Štajerke. Medvoščanom so ponovili 
program, kot so ga kot kulturni atašeji v začet
ku oktobra predstavili Slovencem, ki živijo na 
Švedskem.

Četrtek, 30. december - Dan pod šotorom je 
bil rezerviran za tržnico pridelkov in izdelkov 
domače obrti, pozno popoldne za lutkovno

igrico Kako sta se kuža in muca igrala, v iz
vedbi pirniškega Odra treh herojev in medvo- 
škega Cicicigleja, večer pa za kratek koncert 
Godbe Medvode. Predvsem otroke je obiskal 
dedek Mraz s čokolado.

Petek, 31. december - Z ansamblom Dvojči- 
či z Janezom se je novo leto odločilo pričakati 
350 ljudi. Dogajalo se jim je vse do tretje ure 
prihodnjega dne.

Sobota, 1. januar - Prvi novoletni večer pod 
šotorom, v organizaciji Kluba medvoških štu
dentov, je bil namenjen mladim za mlade. Za 
raznovrstno glasbo ta večer so poskrbeli rap

skupini SOS in KINGS, težko-metalna skupi
na Metal Steel in dva DJ-a. Vsi Medvoščani.

Nedelja, 2. januar - Na bolšjem sejmu pro
dati, kar si prerasel in kupiti staro, da bo za 
kakšno leto, ko še rasteš. Tak moto je bil priso
ten med redkimi, ki so se opogumili priti na 
bolšji sejem. Glavna je bila predvsem smučar
ska oprema. Bistveno večjega odziva je bila 
deležna akcija darovanja igrač "za otroke, ki 
nimajo toliko kot vi”. Poseben zaboj je bil do 
17. ure, ko je bilo praznovanje pod šotorom 
uradno zaključeno, večkrat poln.

S. Knok, foto: Boris Primožič

Občina Medvode, Cesta komandanta Staneta 12, 1215 Medvode, na podlagi 218 c. člena in 218 č. člena Zakona o graditvi objektov 
(Uradni list RS, št. 110/02 in 47/04) in 15. ter 18. člena Odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča 

(Ur. I. RS, št. 54/96, 17/00, 101/00, 11/02 in 10/03), objavlja

JAVNI POZIV
o razgrnitvi podatkov za odmero nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča in 

poziv k priglasitvi sprememb podatkov v zvezi z odmero nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča
na območju Občine Medvode za leto 2005

I.
Javni poziv je namenjen vsem zavezancem za plačilo nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča v občini Medvode za leto 2005.
Podatki, pomembni za odmero nadomestila za uporabo zazidanega stavbne
ga zemljišča in nezazidanega stavbnega zemljišča, kot tudi podatki o zavezan
cih, bodo razgrnjeni (na vpogled zavezancem) v prostorih občine Medvode v 
občinski stavbi, na naslovu Cesta komandanta Staneta 12, 1215 Medvode, v 
sejni sobi v pritličju.
Zavezanci za plačilo nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča lahko pre
gledujejo podatke in na te podatke podajo pripombe od 24. 01. 2005 do 24. 
02. 2005 in sicer vsak ponedeljek od 08.00 do 12.00 ure in v vsako sredo 
od 12.00 do 17.00 ure. Pripombe je mogoče poslati tudi s priporočeno poš
to na naslov Občine Medvode.

II.
Zavezanci so Občini Medvode dolžni v roku 30 dni po objavi tega javnega po
ziva sporočiti tudi vsako spremembo zavezanca in spremembe ostalih podat
kov, pomembnih za odmero nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča za 
leto 2005.
Spremembe in obvestila, ki so pomembna za odmero nadomestila so: spre
memba zavezanca, sprememba vrste dejavnosti ali namembnosti prostora,

objekta ali zemljišča, sprememba poslovne ali stanovanjske površine, spre
memba stalnega prebivališča oziroma naslova zavezanca, kjer sprejema poš
tne pošiljke in podobno.
Če zavezanec ne sporoči nastalih sprememb, se za odmero uporabijo po
datki, s katerim razpolaga občina ali se lahko pridobijo brez sodelovanja 
zavezanca.

III.
Zavezanci spremembe sporočajo Občini Medvode s pisno in podpisano vlo
go. Vlogi je potrebno priložiti dokazila. Vloga se lahko vloži na način:
- s priporočeno poštno pošiljko na naslov: Občina Medvode, Cesta koman
danta Staneta 12, 1215 Medvode ali
- osebno, z vložitvijo v tajništvu v občinski stavbi Občine Medvode.

Vloga je lahko prosto napisana, obrazec vloge pa je na voljo pri receptorju v 
občinski stavbi in na internetnih straneh občine.

Številka: 423-1/05 
Datum: 03. 01. 2005

Občina Medvode
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Dogajalo se je

Božično - novoletna koncerta
Z novim dirigentom v praznično leto

Tako kot veleva tradicija nas je na Božično - 
novoletni koncert v soboto, 11. decembra, v 
Kulturni dom Medvode povabila Godba Med
vode. Prvič pod vodstvom novega dirigenta 
Silva Dolinška. Podobno kot prejšnji dirigent. 
Jure Cizej prihaja iz vrst Orkestra slovenske 
policije, kjer igra pozavno. Njegova ambicija 
je, da se letos, ko praznujejo 75 let delovanja, 
predstavijo s povsem novim programom, 
usmerjenim predvsem v zabavno glasbo. 
"Zgolj s preigravanjem starih komadov ni mo
goče motivirati godbenikov. Rad bi spremenil 
mišljenje, da godba niso le polke in valčki, am
pak tudi moderni aranžmaji, uvoženi iz Nizo
zemske, Anglije, Amerike ...,” je še dodal. 
Delno mu je to uspelo že na tokratnem koncer
tu, saj smo slišali trinajst skladb, od tega štiri 
prvič. Popolnoma nov program pa načrtuje za 
letošnje praznovanje, ko naj bi v enotno prire

ditev povezali tradicionalni spomladanski kon
cert in revijo pihalnih orkestrov. Godbenike so 
pri treh skladbah spremljale tudi mažoretke, ki 
so na lanskoletnem državnem prvenstvu v Lo
gatcu osvojile dve srebrni in eno bronasto me
daljo ter eno zlato in dve srebrni paličici.

Nov program s duhovnimi pesmimi
Pevci Lovskega pevskega zbora Medvode so 

v soboto, 8. januarja, pripravili koncert v pre- 
ški cerkvi. Prepevali so skorajda v celoti nov 
program, vanj pa uvrstili kar sedem duhovnih 
pesmi. V goste so povabili Mešani pevski zbor 
Dolenjske Toplice, ki je pel tudi pri sveti maši. 
Na orgle jih je spremljal Franci Vovk, župan 
občine Dolenjske Toplice. Vseh pet let kar pre
pevajo, sledijo svojemu jasno začrtanemu ci
lju: "Peti za poslušalce prijetne pesmi.” Zbor 
se udeležuje pevskih revij, prireja samostojne 
koncerte, sodeluje na kulturnih prireditvah. 
Ves čas doslej jih je vodila Rada Rebernik, ki 
je prav na dan koncerta praznovala rojstni dan. 
Svojega slavljenca so imeli tokrat tudi gostite
lji, saj je Zdravko Veber, lanski dobitnik plake
te občine Medvode, praznoval 75. rojstni dan. 
Ob tej priložnost je zapel svoj priljubljeni soli
stični del v "Ribnčanu”. Zbor vodi Janez Ča
dež: "Res smo družba, ki diha. Petje in druže
nje sta povsem enakovredni sestavini ljubitelj
skega zborovskega petja in če katero preveč 
zanemarimo, zbor nima prave življenjske 
moči.”

Silvana Knok

Luč miru iz Betlehema
Letos je Luč miru iz Betlehema tudi po Slo

veniji potovala pod geslom Pridi k sebi, s ka
terim naj bi ljudem dopovedali, da bi se usta
vili in si prisluhnili. Akcija seje sicer začela 
leta 1986 na avstrijski nacionalni televiziji, 
kjer so organizatorji v oddaji namenjeni in
validnim otrokom namesto zahval delili pla
men iz votline Jezusovega rojstva. V dobrih 
desetih letih se je akcija razširila po celotni 
zahodni, srednji in delu vzhodne Evrope. V 
Slovenijo pa so jo leta 1991 prinesli člani 
Združenja slovenskih katoliških skavtinj in 
skavtov, ki še vedno ostaja nosilec akcije. 
Pridružile so se jim številne druge organiza
cije, tudi člani Zveze Tabornikov Slovenije. 
Medveški taborniki so lučko miru, tako kot 
je že v navadi, delili tudi v Centru za starejše 
občane Medvode. Prostovoljni prispevki 
zbrani na letošnji akciji so namenjeni zavodu 
Zarja, osebam po poškodbi možganov, njiho
vim svojcem in preventivnemu delovanju.

Zaplesali so v novo leto
Športno društvo Latino, pod okriljem kate

rega se že drugo leto dogaja skorajda vse, 
kar vsaj malo diši po plesu, je drugo leto za
pored koledarsko leto zaključilo s plesnim 
"žuriranjem”, s plesnim večerom. Dogajalo 
se je v petek, 17. decembra - latino, zvoki 
briljantine iz poznih sedemdesetih let, naj
modernejši hip-hop ritmi, vmes pa še nekaj 
baleta. Domačim plesalcem so se pridružili 
člani plesno navijaške skupine Extrem, ples
ne skupine Rock, Eve, Ritem Planet, dekleta 
iz fakultete za šport in plesalke iz plesnega 
kluba Urška.

Po poti kulturne dediščine
Moški pevski zbor KUD Oton Župančič 

Sora je v nedeljo, 6. februarja, v čast kultur
nemu prazniku, že tretje leto zapored, odšel 
"s pesmijo po poti kulturne dediščine”. Po
novno z namenom, da spomeniki, grobovi, 
rojstne hiše in ostala obeležja, ki nas opomi
njajo, da so v naši okolici živeli in delali ve
liki možje, v teh dneh ne bi samevali. Popo
tovanje so začeli pred Finžgarjevim dopr
snim kipom v Sori, nadaljevali v Gostečah 
pred rojstno hišo Cvetka Golarja, zapeli so 
še na Aleji znamenitih Ločanov v Šk. Loki, 
pri Prešernovem grobu v Kranju, na Podreči 
ob spomeniku Simona Jenka, pri rojstni hiši 
Jakoba Aljaža v Zavrhu in na koncu še v Pre
ski ob grobu Lovra Hafnerja. V prihodnje 
nameravajo popotovanje še razširiti.

Kulturno v Smledniku
Proslava v čast kulturnemu prazniku je v 

Smledniku že stalnica. Pod okriljem KUD 
Smlednik in Župnije Smlednik so v nedeljo, 
6. februarja, nastopili gledališka skupina. 
Mešani pevski zbor sv. Urh in pritrkovalci v 
gledališko-glasbeni uprizoritvi Prešernove
ga Uvoda h Krstu pri Savici. Slavnostni go
vornik je bil prof. dr. Rafko Valenčič.

S. Knok

Na pridne medvoške otroke Dedek Mraz ni pozabil. Bilo je konec leta pod šotorom .

Optiko moli
OPTIKA IN OČESNA ABULANTA
Medveška cesta 3, 1215 MEDVODE, tel.: 01/36 178 36

A' V naši novi očesni ambulanti lahko opravite:
• pregled vida
• pregled za kontaktne leče
• OKULISTIČNI PREGLED ZA ŠOFERJE 

(A in B kategorije)
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Priprošnje svetemu Štefanu
Blagoslov konj v Hrašah za zdravje v hlevu, blagoslov motociklov s prikolicami v Smledniku za varne poti.

Dogajalo se je -----------------------------------------------------------------------------------------------------------------

26. decembra ima god sv. Štefan, med Slo
venci priljubljen predvsem kot zaščitnik do
mačih živali. Rejci se mu na ta dan priporo
čijo za zdravje v hlevu, hkrati pa mu dajo 
obfjubo, da bodo z živalmi lepo ravnali. V 
naši občini to storijo na različne načine - 
blagoslovijo kopje, kot je to običaj v Hrašah 
ali pa opravjjo ”ofer živince”, kot je tradici
ja v Sori. Zadnjih pet let so sv. Štefana za 
svojega zavetnika vzeli tudi lastniki in jjuhi- 
tefji klasičnih motociklov s prikolicami in 
jih ponovno pripcijali na blagoslov pred far
no cerkev v Smledniku. Oba blagoslova, 
konj in motociklov, je opravil smleški žup
nik Rafko Kralj.

Že šesto leto zapored naj bi blagoslov konj 
potekal pred cerkvijo sv. Jakoba v Hrašah, ka
mor se je, zaradi prostorske stiske, preselili iz
pred cerkve v Smledniku. Deževno vreme pa 
je prekrižalo načrte in konji so na blagoslov 
počakali kar pod streho Jahalnega centra Jan- 
har. Taje skupaj s Turističnim društvom Hraše 
že sicer prevzel organizacijo običaja, ki ga je 
pred dvanajstimi leti obudilo domače konjeni
ško društvo. Blagoslov je tokrat prejelo okrog 
50 konj, večina njih toplokrvnih, namenjenih 
športu in rekreaciji. Konjerejci so ob tej prilož
nosti prejeli tudi blagoslovljeno sol, da so jo 
lahko primešali k hrani in tako poskrbeli za 
zdravje vseh živali, ki jih imajo še v oskrbi. 
”Že po obnašanju konja se da postaviti vsaj 
diagnozo, da je nekaj narobe,” je odgovorila 
Marija Logar Kržišnik, pediatrinja v ZD Med
vode, na vprašanje, ali ji siceršnje izkušnje v 
zdravstvu pridejo prav tudi pri reji konj. Njena 
družina ima pri Janharjevih v oskrbi dva konja. 
”Za zdravje v hlevu mora poskrbeti vsak posa
meznik. Konj mora imeti čisto dlako in kopita, 
za hrano pa poskrbi gospodar hleva. Dvakrat 
letno, ko opravimo večjo čistilno akcijo, dobi-

Blagoslov jeklenih konjičkov za poti brez nezgod.

jo vsi konji posebno pasto proti parazitom, 
hlev temeljito počistimo, razkužimo in na novo 
nasteljemo.”

Že peto leto zapored so se sv. Štefanu pripo
ročili za lastno zdravje in za veliko poti brez 
nesreč tudi lastniki klasičnih motorjev s priko
licami, ki so povezani v Klubu lastnikov in lju
biteljev klasičnih motociklov (C.M.O.C.) iz 
Šentvida pri Ljubljani, v katerega je vključeno 
tudi nekaj domačinov. Zaradi slabega vremena 
se jih je pred farno cerkvijo v Smledniku zbra
lo le okrog štirideset, pripeljali pa so se z dese
timi motocikli s prikolicami in z več drugimi 
starodobnimi lepotci. Domačinka Jana Jerič je

na blagoslov pripeljala klasični motocikel 
BMW, letnik 1953, in v prikolici 8 mesecev 
starega bernskega planšarja Tobija. Ta je bil, s 
"prvo pomočjo” pod vratom, deležen velike 
pozornosti. Nad vožnjo v prikolici motocikla 
je menda navdušen. Pri Jeričevih so vsi ljubi
telji jeklenih konjičkov, novih ali starih. Mož 
Bogdan, uspešen tekmovalec z veteranskimi 
motocikli, se je na blagoslov pripeljal prav 
tako z BMW-jem s kiparjem, letnik 1953. ”Sva 
se pač našli sorodni duši,” je dejstva komenti
rala Jana, ki nadaljuje družinsko ljubiteljsko 
tradicijo. (

Tekst in foto: Silvana Knok

letos smo doživeli tri pomladi”
Tako ju začul slavnostni govornik Lojzu Puturlu in nadaljeval: 
”Prvo marca, drugo junija in tretjo oktobra ...”

"Mislim, da je to edina proslava na ta dan v Sloveniji, za katero ni 
potrebnih nobenih vabil. Ljudje vedo, daje ob tej uri in pridejo. Neka
terih res nič ne ustavi in niso nikoli manjkali,” je med drugi dejal slav
nostni govornik evroposlanec Lojze Peterle, na kratki slovesnosti po 
maši za domovino v cerkvi svetega Jakoba na Brezovici 26. decembra, 
na dan samostojnosti. Sam je doslej manjkal le dvakrat. Pa ne zavoljo 
vremena, ki srečanju že pregovorno ni naklonjeno, ampak zaradi dru
gih obveznosti. "Enkrat je sneg, enkrat je bolj ledeno, enkrat bolj vo
deno, jaz pa sem zaobljubljen za to pot.”

Zaradi slabega vremena se je letos na dan samostojnosti morda malo 
manj kot običajno, pa vendarle precej, Medvodčanov, okoličanov, za
mejskih Slovencev, snovalcev političnega življenja, romarjev in po
hodnikov zbralo ob cerkvi sv. Jakoba na Brezovici, na 805 metrov vi
sokem hribu nad Medvodami s prečudovitim razgledom, če je seveda 
vreme temu naklonjeno. Že petnajstič zapored so prišli obudit spomin 
na referendum, ko se je za samostojno in neodvisno slovensko držav

no odločilo 88,2 odstotka vseh volilnih upravičencev oziroma več kot 
95 odstotkov tistih, ki so prišli na volišča. Na plebiscitni večer v nede
ljo, 23. decembra 1990, seje skupina stalnih obiskovalcev cerkve sv. 
Jakoba odločila, da prve rezultate plebiscita pričaka prav tu.

Med tistimi, ki niso nikoli manjkali sta tudi predsednik prvega orga
nizacijskega odbora Sv. Jakob Janez Šušteršič in član odbora Jože Du
hovnik. Koncept praznovanja na Sv. Jakobu ostaja enak iz leta v leto, 
čeprav so pred štirimi leti organizacijo praznovanja skorajda v celoti 
prevzeli člani Turističnega društva Katarina, pod vodstvom Polone 
Kožlakar. Ta ne zanika, da je z organizacijo prireditve povezano veli
ko dela in vendarle tudi veliko ljudi pripravljenih na delo. Vedno se za
čne z mašo za domovino, ki jo je letos daroval dr. Janez Juhant, nada
ljuje z Zdravljico in kratkim kulturnim programom ter slavnostnim go
vorom, enim ali več, s družabnim srečanjem ob kresu in konča v kak
šni izmed okoliških gostiln. Mašo za domovino sta doslej, poleg 
domačih in okoliških župnikov ter škofov, darovala tudi nekdanji in 
sedanji ljubljanski nadškof dr. Franc Rode in Alojzij Uran.

Poslanec iz vrst SDS v državnem zboru in domačin Mitja Ljubeljšek 
pa je med drugim menil, da je Slovenija po vstopu v mednarodne in
tegracije na pravi poti, vendar pogreša večjo narodno zavest, kajti le 
redki so na ta dan izobesili državno zastavo. Silvana Knok
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Pogovor

Pesem je moje veselje
Trdo delo v mladosti, veselje do pesmi, zdrav humor in zmernost so najboljši recept za dolgo življenje.

Kdo v Sori in bližnjih vaseh ne pozna vese
lega Venčeslava, ki se je pred mnogimi deset
letji priženil iz vinorodne dolenjske pokraji
ne v gorenjske planine. Človek vesele nara
ve in vedno pripravljen zapeti kakšno slo
vensko pesem - tako po ljudsko, kot so to 
nekoč počeli ljudje na večernih srečanjih 
pod oknom dekletom.

O tem in onem sva se pogovarjala z Venče
slavom Dermašo na njegovem novem domova
nju v Domu starejših v Škofji Loki. Kljub svo
jim letom zelo čil in bister sogovornik in kot so 
mi pripovedovali njegovi sedanji prijatelji, mu 
ne bi prisodili več kot osemdeset let.

Kdaj in kje se je začela vaša življeivjska 
pot?

, -s "Rodil sem se v majhnem kraju Meglenik od 
Trebnjega oddaljen pet kilometrov in sicer 26. 
avgusta 1907. V družini smo bili štirje bratje. 
Vsi so že "odšli” na oni svet, samo jaz sem še 
in se imam lepo. V šolo smo hodili v Trebnje 
vsak dan smo prehodili približno deset kilo
metrov. Hoja je zelo zdrava in koristna v vsem 
življenju. Še sedaj rad hodim, čeprav bolj po
časi.”

Verjetno ste imel rad tudi planine. Ali je 
bil to vzrok, da ste prišli v kraje, kjer so pla
nine kot okras ravnini?

"Veste moj prijatelj me je nekoč spoznal z 
eno luštno deklino in sem se kar oženil. Bila je 
Rožnikova iz Osolnika. V Sori sva imela hiši
co in lepo živela. Zal je kmalu umrla, tako sem 
ostal sam, a življenje je šlo dalje. Nikoli več se 
nisem poročil, vendar sem se prav tako lepo 
imel. Veste pesem je moje življenje. Brez nje 
bi že zdavnaj umrl. Po okoliških planinah sem 
že rad hodil v neke visoke hribe pa nisem ni
koli "lezel"."

Vidini, da ste zdrav in čil. Ali ste preživeli 
akšno hujšo bolezen v življenju?
"Nikoli. Vedno sem bil zdrav in sem še da

nes. Samo enkrat se spomnim, da mi je zdrav
nik dal celo pest tablet, pa še tistih nisem poje
del. Vedno sem se pozdravil kar sam po doma
če. Veste zmernost pri delu, hrani in tudi pija
či pa malo sreče in pride do tega, da človek 
dolgo živi.”

V naših krajih ste bili znani po tem, da ste 
organizirali dobavo vina za mnoge nekoč

So(to)čnica

Voda, ki še za v čevelj ni dobra
Pred enim letom smo poročali, da je le nekaj 

kilometrov od prestolnice 34 gospodinjstev, 
tudi po več dni brez pitne vode. Tudi takrat, ko 
pa iz pipe le priteče, pa zanjo velja ukrep pre
kuhavanja. Na Steški planoti se z vodo oskr
bujejo iz sosednjih Studenčic, več kot deset
letje pa čakajo na novo vodo iz vrtine pri 
Knavsovi smreki. Z novo vodo niso mogli na
zdravili niti letu 2005. Odgovor predsednika 
vodovodnega odbora Lojzeta Oblaka, je bil je

Venčeslav Dermaša

zelo znane vaške veselice ali druge priredit
ve. Ste imeli morda pri vas doma vinograd?

"Ne. Doma nismo imeli vinograda, saj smo 
imeli samo kravico za mleko, da smo ga otro
ci lahko pili. Je pa v bližnjih krajih bilo dovolj 
vinogradov. Dobro sem poznal njihove lastnike 
in tudi kakovost vina sem znal oceniti. Nihče 
me ni mogel ogoljufati s kakšno "kiselco”. Do
bro sem poznal, katero vino je kvalitetno. To je 
bil vzrok, da so ljudje, ki so organizirali vese
lice dejali: "O, vino nam bo pa Venčeslav zrih- 
tal, da bo dobro.” Res veliko vina sem dobavil 
iz mojih rodnih krajev. Veste še danes cenim 
dobro vino. Vedno ga imam tudi tukaj na "za
logi”. Dobra hrana in kozarček dobrega vina - 
to je zdravje. Srečo imam, da sem v takem pri
jetnem domu, kot je tu v Škofji Loki.”

Vidim, da ste tu zadovoljni. Ali kaj pogre
šate svoje kraje?

"Tu sem res zelo zadovoljen. Hrana je odlič
na, osebje skrbno in prijazno. Tako skrbijo za 
mene, kot da sem njihov otrok. Veliko prepe
vam na vseh zabavah, ki jih imamo tu v domu.

drnat: "Vode sicer ni zmanjkalo za dalj časa, 
je pa ves čas nekaj narobe s pritiskom.” Vzrok 
je po njegovem mnenju subjektiven, skrit v 
razprtijah med dvema družinama v Studenči- 
cah. Prav tako subjektiven pa je vzrok, da ce
vovod z novo in neoporečno vodo še ni speljan 
do naselja, saj ena izmed lastnic ni pustila pre
kopa makadamske poti, ki jo imajo nekateri 
sosedje že sicer pravico uporabljati. Občina 
Medvode jo je želela odkupili, vendar je več 
kot 60 evrov za kvadratni meter le te, kot je 
menda zahtevala "težko dosegljiva” lastnica, 
vendarle previsoka cena tudi za našo občino.

Ja, plešem zelo rad, saj mi skoraj vse pravijo, 
kako dobro plešem. Veste tri stvari so v življe
nju, ki so med seboj povezane: glasba, pesem in 
ples, šele potem pridejo na vrsto druge stvari.

Bolj kot kraje pogrešam včasih ljudi, s kate
rimi sem se vsakodnevno družil.”

Verjetno vas kdaj pa kdaj le kdo obišče od 
nekdanjih prijateljev z Dolenjskega ali iz 
Sore?

"Z Dolenjskega ne, ker pravih sorodnikov 
skoraj nimam več, prijatelji so pa tudi že umr
li. Iz Sore in okoliških krajev, pa prihajajo zelo 
pogosto in sem jih vedno vesel. Saj vidite, tu 
smo mi soriški gasilci prinesli pred novoletni
mi prazniki tudi svoj gasilski koledar. Rožni
kov Stanko me pogosto obišče. Pridejo in me z 
avto odpeljejo v Soro, na Osolnik in še kam. 
Zelo sem jih vesel. Imam pa tudi v domu veli
ko prijateljev, s katerimi se znamo poveseliti in 
zapeti pravo domačo pesem.

Marsikdaj ob nedeljah zjutraj, ko gredo ljud
je mimo mojega okna k maši zapojem kakšno 
pesem in smo vsi zadovoljni. Veselje ohranja 
človeka čilega in zdravega.”

Ali opažate kakšno razliko med nekda
njim in sedanjim načinom življenja?

"Seveda je razlika. Bilo je nekoč težje živeti 
in tudi delo je bilo bolj težaško. Zdi pa se mi, 
da je bilo več druženja med ljudmi in bolj smo 
si pomagali med seboj, kot je to sedaj. Nekoč 
so bile vse hiše in drugo odklenjeno, ključev 
skoraj nismo poznali, danes je pa vse zaklenje
no. Med ljudmi je premalo zaupanja in tudi 
poštenosti je manj, čeprav so bolj bogati, kot 
smo bili nekoč.”

Pred najinim srečanjem mi je prijatelj iz 
Sore dejal, da izglcdatc kot osemdesetletnik. 
Res je tako. 'Uidi na upravi Doma vas imajo 
radi. Kako se počutite?

"Hvala bogu! Zdrav sem. Dobro slišim in vi
dim tako, da lahko poslušam radio in gledam 
TV, ki jo z mojim prijateljem (sostanovalcem) 
imava v sobi. Odlično se razumeva in sva do
bra prijatelja. Z vsemi novicami sem na teko
čem in tako seje prijetno pogovarjati z vsakim, 
ki pride k meni na obisk. Nisem ljubitelj tarna
nja, rajši zapojem tisto lepo pesem: "Prišla bo 
pomlad, čakal...”

J. J., foto: Polona Mlakar Baldasin

Ker razpleta ni bilo, so krajani Steške planote 
najeli svojega odvetnika, ki bi, če bi bilo po
trebno, celo tožil občino Medvode, saj jim je 
ta, kot pravijo, "dolžna zagotoviti neoporečno 
pitno vodo”. Zadeva z odvetnikom se je raz
pletla tako, da je ta postal zastopnik občine 
Medvode, saj jim je jasno dal vedeti, da ve 
"kako se stvari streže”. Kot nam zaupal, je 
pred novim letom, v imenu občine in posred
no tudi krajanov Steške planote, vložil pred
log na pristojno sodišče, da jim to v javno do
bro dovoli prekop spornega zemljišča.

Silvana Knok
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Mladi in Evropa
Zadnja tema otroškega parlamenta je Mladi 

in Evropa. Tema je zelo široka, zato smo se na 
šolskem parlamentu, ki je potekal konec no
vembra, pogovarjali predvsem o pravicah in 
dolžnostih. Ugotovili smo, da se veliko mladih 
zavzema samo za pravice, pozablja pa na svo
je dolžnosti.

Na občinskem in območnem parlamentu, kjer 
so našo šolo zastopale Lara Dular, Eva Mi
klič, Sonja Bernard, Tara Ratkovič Knok in 
Katarina Ana Petek pod vodstvom mentorice 
Marjete Jamnik, smo se pogovarjali pred
vsem o izobraževanju v tujini, in o revščini.

Izobraževanje v tujini: to so sanje mnogih 
najstnikov, čeprav je priljubljeno tudi izobraže
vanje v Sloveniji. Pojavlja se vprašanje: kdo mi 
bo plačal izobraževanje v tujini? In smo že pri 
revščini. Kaj si vi predstavljate pod pojmom

revščina? To je razdvojen pojem: Ali je reven 
tisti, ki nima dobrega računalnika ali vvalkma- 
na, ali tisti, ki v sebi nima nič? Zamislite se. 
Kdo je bogatejši, tisti, ki ima najboljši avto ali 
tisti, ki ima predvsem toplo in razumevajoče 
srce, tudi so sočloveka? Vsi parlamentarci smo 
si bili enotni, da je to slednje pomembnejše. 
Zato naj bo naš moto naše šolske skupnosti v 
tem letu mir in razumevanje med nami vsemi.

Lara Dular, 7. razred, OŠ Medvode

Nadaljevanje....
Takšen pa je bil del poročila, ki so ga 

predvajali na šolskem radiu:
Tina: Regijski parlament je zasedal 20. janu

arja letos v Grosupljem. Udeležilo se ga je 50 
učencev, od tega iz naše občine trije. Tam so se 
razdelili v štiri skupine in razpravljali o nasled
njih temah: demokracija in državljanstvo, otro

ci in izobraževanje, diskriminacija in netole
rantnost, globalizacija - revščina - vojna in mir. 
Vsaka skupina je izdelala plakat in pripravila 
poročilo za ostale skupine.

Lara: Šolski parlament bo spet zasedal v na
slednjem mesecu in sicer na temo kako poma
gati ljudem, ki so bili žrtve cunamija v Aziji. 
Razmislite in pridite s predlogi na sestanek. Za 
šolski radio sta poročilo pripravili Eva Miklič, 
predsednica šolskega parlamenta in mentorica 
Marjeta Jamnik.

Pomoč prijatelju 
v stiski

Učenci 3. b iz Osnovne šole Medvode so se 
skupaj z učiteljico Marjeto Jamnik dogovorili, 
da bodo obiskali bivšo sošolko, ki je zaradi 
težkih okoliščin ostala z mamico in dvema 
bratcema v begunskem centru v Postojni. 
Zbrali so veliko igrač in sladkarij (na sliki) in 
jim jih predali že meseca decembra. Dobrodel
na akcija je tradicionalna, saj se vsako leto od
ločijo, da bodo nekomu pomagali. S. K.

Torba me je nesla 
v narobe svet
domišljijski spis

Nekega večera sem se zbudila in opazila, da 
moja šolska torba na stolu bere knjigo. Odšla 
sem k njej, da bi videla, če sanjam. Vendar ni
sem sanjala. Torba je imela čisto resnične 
roke in noge. Vprašala meje, ali sem za poto
vanje z njo v drugi svet. Takoj sem prikimala 
in s torbo sva odšli v drugi svet. Torba me je 
nosila in mi pripovedovala pravljice. Med pot
jo mi je povedala, da se svet, v katerega potu
jeva, imenuje Indija Koromandija in da tam 
lahko počneš, kar hočeš. Torba me je nosila 
po gozdovih in hribih. Našli sva tudi kostanj 
in jurčke. Čez nekaj časa sva prispeli v to ču
dežno deželo. Bila sem vesela in presenečena, 
da ta dežela obstaja. Zelo je bilo lepo. Sreča
la sem veliko prijaznih šolskih torb in otrok. 
Najedla sem se sladkarij in prosila mojo šol
sko torbo, naj me odpelje domov. Torba me je 
peljala domov preko gozdov, hribov in cest. 
Spet sva našli veliko kostanja in rož. Končno

sem prišla domov. Kostanj sem postavila v 
kuhinjo, rože pa dala v vazo. Torba mi je po
vedala, da še kdaj lahko odletiva v Indijo Ko
romandijo.

Mogoče bom še kdaj odšla, ker je bilo da
nes prelepo. Vendar doma je vedno lepše in 
topleje.

Maja Kogovšek, 10 let

Z železnimi škornji v širni svet
domišljijski spis

Za moj 12. rojstni dan mi je mami kupila že
lezne škornje. Ko sem jih obula, so bili zelo 
težki in trdi, zato jih nisem hotela nositi. Zgo
di pa se, da se neke noči v škornjih nekaj za
sveti. Izgledalo je zelo strašno, a sem vseeno 
odšla pogledat. Ko pogledam v škornje, vidim 
v njih pismo zlate barve. Odprem ga in pogle
dam, kaj piše. Izvedela sem, da so škornji ča
robni samo, če jih nosiš eno uro v vsaki noči.

Obula sem jih. V njih sem bila eno uro. Ko 
je ura potekla, sem si zaželela, da bi poletela. 
In glej, v hipu se dvignem od tal. Vsa okna se

odprejo in poletim ven. Noč je bila jasna in 
zaželela sem si, da bi priletela v deželo pal
čkov, palčic in vseh drugih pravljičnih bitij. 
Znašla sem se pred drevesnjaki. Hoteli so mi 
vzeti škornje, a sem si hitro zaželela, da bi 
lahko zelo močno brcnila. Zamahnila sem z 
nogo in drevesnjake brcnila daleč proč v ga
laksijo. Malo zatem si zaželim daljnogled. 
Primem ga in pogledam, kje so drevesnjaki. 
Vidim jih viseti na zvezdi, ki jih bo kmalu od 
jeze zvrnila v zvezdni prepad. Oddahnila sem 
si in s škornji na nogah odletela naprej. Prišla 
sem do kraljestva vil. Stražili so ga vilinski le
teči psi. Niso me spustili v kraljestvo, zato 
sem odletela dalje. Toda glej, začelo se je da
niti, jaz pa še nisem doma, sem se zgrozila. 
Hitro sem si zaželela priti nazaj domov. Ko 
sem bila doma, sem sezula čudežne škornje in 
legla v posteljo.

Čez nekaj ur sem se zbudila. Kako razburlji
ve sanje sem imela, sem pomislila. Toda, ko 
sem za pasom začutila daljnogled, sem ugoto
vila, da to niso bile sanje, temveč resnična 
nočna pustolovščina.

Andreja Bobnar, 10 let, 
učenki iz OŠ Medvode
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Mladi

Dobro igrajo in zmagujejo
Mladi člani Badminton kluba iz Medvod vse pogosteje posegajo po visokih uvrstitvah. 

Med njimi sta tudi Nejc Bitenc in Niko Alič iz Zgornjih Pirnič.

Nejc Bitenc in Niko Alič sta osmošolca, ki 
sta dosegla številna odličja tako na državnih 
in tudi mednarodnih tekmovanjih. Decem
bra sta se dobro odrezala tudi na državnem 
prvenstvu osnovnošolcev v badmintonu, ki 
je potekalo v Gorenji vasi. Nejc je postal dr
žavni podprvak, Niko pa je zasedel tretje 
mesto.

Kdaj sta začela igrati badminton? Kdo 
vaju je navdušil?

Nejc: "Prvič sem lopar držal v rokah pred 
osmimi leti, prepričal pa me je oče. Bil sem 
star približno šest let. Trenirati pa sem začel 
kakšno leto pozneje.”

Niko: "Tudi mene je navdušil oče, ki je med 
Jrugim ustanovitelj badminton kluba v Med
vodah. Včasih je bil tudi trener. Trenirati sem 
začel pred sedmimi leti, sem pa prej približno 
eno leto že igral badminton.”

Na državnem prvenstvu osnovnošolcev v 
badmintonu sta se pokazala, da sta odlična 
igralca. Sta pričakovala tako dobri uvrstit
vi?

Niko: "Pričakoval sem tako uvrstitev. Če po
vem po pravici, sem upal, da bom zmagal.”

Nejc: "Tudi jaz sem si želel zmagati, zadovo
ljen pa sem tudi z naslovom državnega podpr
vaka.”

Očitno sta si oba želela zmagati. Sta si 
kdaj nevoščljiva?

Niko: "Na tekmah morava velikokrat tekmo
vati med sabo in takrat je med nama malo pri
voščljivosti in nevoščljivosti. Sicer pa sva do
bra prijatelja in po tekmi takoj pozabiva na to.”

Ali se lahko pohvalita še s katerimi drugi
mi dobrimi uvrstitvami?

Nejc: "Na mednarodnem tekmovanju v 
^^Jemčiji sem v lanski sezoni dosegel tretje 

mesto v dvojicah v kategoriji do 15 let in na to 
uvrstitev sem tudi najbolj ponosen. Pohvalim 
se lahko še s tretjim mestom posamezno na 
državnem prvenstvu in pa s prvim mestom v 
dvojicah na mednarodnem prvenstvu Slovenije 
v kategoriji do 15 let.”

Niko: "Tudi jaz sem nastopil v Nemčiji in do
segel peto mesto v dvojicah. Na mednarodnem

Nejc Bitenc in Niko Alič.

prvenstvu Slovenije sem v letošnji sezoni osvo
jil tretje mesto v dvojicah v kategoriji do 15 let, 
lansko sezono pa sem si v isti kategoriji na dr
žavnem prvenstvu priigral drugo mesto.”

Včasih trenirata tudi petkrat na teden, 
vidva pa sta osmošolca. Ali je to težko 
združljivo z obveznostmi v šoli?

Niko: ”Ne, imeti moraš disciplino. Treningi 
se začnejo šele ob pol osmih zvečer in so zelo 
naporni. Ko pridem domov, grem samo še pod 
tuš in spat. Učenje in pisanje naloge prideta 
tako na vrsto popoldne. Večino tekmovanj 
imamo ob sobotah, ko bi se bilo treba učiti. Si
cer pa se jaz tako ali tako bolj malo učim. 
Kljub vsemu imam še vedno čas za treninge 
kickboxa.”

Nejc: "Treningi ti vzamejo kar veliko časa. 
Zgodilo se je že, da sem zaradi tega malo po
pustil v šoli.”

Vsak šport ima slabe strani. Katere pa so 
dobre strani badmintona?

Nejc: ”To ni dolgočasen šport tako kot na 
primer tek, ampak je zelo razgiban.”

Niko: "Tekmovanja so napeta. Rad dobro ig
ram in zmagujem.”

Kakšen pa je ključ do uspeha?
Nejc: "Trdi treningi, vztrajnost, samozaupa

nje. Boriti se moraš do konca. Veliko zaslug za 
najine uspehe ima tudi trener Rok Trampuž, ki 
zahteva disciplino.”

Kaj želita, da vama prinese prihodnost?
Nejc: "Želim si igrati za kadete ter v nasled

nji sezoni osvojiti naslov državnega prvaka v 
kategoriji do 15 let in se uvrstiti v finale v dvo
jicah v kategoriji do 17 let. Sanjam tudi, da bi 
nekoč postal svetovni prvak. Še prej bi pa rad 
bil sprejet na ekonomsko gimnazijo.”

Niko: "Tudi jaz imam iste cilje kot Nejc. Rad 
bi igral za kadete in postal državni prvak. 
Bomo videli, komu bo uspelo. Enkrat je eden 
boljši, drugič pa drugi.

Ana Hartman

Badminton klub Medvode ima še druge mlade adute
Janž Omerzu, eden večjih talentov v klubu, naj bi drugo leto zaigral za 

kadetsko reprezentanco. Pred dvema letoma je bil osnovnošolski prvak po
samezno, v lanski sezoni pa si je priigral naziv državnega podprvaka in za
sedel drugo mesto na končni jakostni lestvici v kategoriji do 15 let. Ana Pia 
Kumey je zmagovalka na državnem prvenstvu in prva na končni jakostni 
lestvici v kategoriji do 11 let. V isti kategoriji je zmagala tudi v dvojicah in 
zasedla drugo mesto v mešanih dvojicah. V kategoriji do 13 let si je priig
rala tretje mesto v dvojicah in tudi letošnjo sezono osvaja odličja v tej ka
tegoriji. Zelo uspešen je tudi mlajši brat Nejca Bitenca, Matevž Bitenc, ki 
je zmagal na vseh turnirjih v kategoriji do 11 let. Osvojil je naslov državne
ga prvaka v dvojicah, drugi je bil med posamezniki. Pri mešanih parih se 
je skupaj z Ano Pio povzpel na drugo mesto. Sicer pa Matevž že tekmuje 
tudi v kategoriji do 13 let.

Dva dobra moža v Topolu
Učenci Podružnične šole Topol, pod mentorstvom Pavle 

Petač, so sredi decembra pripravili predstavo z osrednjim li
kom Piko Nogavičko. Povabili so otroke iz KS Katarina in 
otroke zaposlenih v celotni OŠ Preska, pod okrilje katere 
sodi tudi ta najvišje ležeča popolna devetletka v Sloveniji. 
Ta bo prihodnje leto praznovala 50 let delovanja. Poleg ded
ka Mraza je učence in učiteljice podružnice obiskal tudi 
predsednik Rotary cluba Medvode Gregor Bergant, ki je to 
funkcijo prevzel s 1. julijem. To nepolitično dobrodelno 
združenje jim je pred leti podarilo digitalni aparat, prepla- 
stili so jim športno dvorišče, predlanskim so jim podarili 
glasbeni stolp, lansko leto pa še laserski tiskalnik.

Silvana Knok
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Oglasi

GUMENI IZDELKI

VIRKO
Delavnica: Savska c. 34, 4000 Kranj, Slovenija 

Sedež podjetja: Ul. Lojzeta Hrovata 6, 4000 Kranj, Slovenija 
Tel. komerciala: 070/605 325, 04/236 78 60, fax: 04/ 236 78 61, 

Proizvodnja: 031/316 676, e-mail: info@virko-sp.si

Gumeni in poliuretanski 
proizvodi po naročilu
Ste se že kdaj vprašali, kdo izdeluje različne 
izvenserijske izdelke iz gume? V zakulisju iz
delave in vzdrževanja mnogih tehničnih na
prav deluje podjetje Virko iz Kranja, ki s svojo 
prilagodljivo proizvodnjo oskrbuje številna 
slovenska proizvodna in servisna podjetja.
Vse izdelke, ki so glede na namen iz gume ali 
iz poliuretana, izdelujejo po naročilu. Prav s 
tem so v podjetju Virko našli svoj del kupcev - 
tistih, ki potrebujejo manjše količine izdelkov, 
narejenih po meri. Glede večjih proizvajalcev 
se poleg prilagodljivosti odlikujejo s hitro od
zivnostjo in servisom. Veliko pozornost po
svečajo tudi preciznemu zajemu vhodnih po
datkov in kakovosti materialov, ki jih uvažajo 
od preverjenih dobaviteljev, gumo iz Nemčije, 
poliuretan pa od vodilnega evropskega proiz
vajalca iz Francije.

Iz ponudbe podjetja Virko:
• obnavljanje valjev z gumo ali poliuretanom 

za lesno, tekstilno, papirno in živilsko 
industrijo (do 1 m premera in 5 m dolžine)

• obnova koles za viličarje in druge transportne 
naprave

• gumiranje posod in vibromatov (tudi večjih 
od 1 m premera)

• brizganje profilov (do premera 80 mm), 
gumenih ali penastih

• najrazličnejši tehnični izdelki:
• iz poliuretana:
• brisalci (do dolžine 4 m)
• nastavki za brizganje betona
• vlivanje poliuretana na kovino ali poliamid
• iz gume:
- manjši prešani izdelki
- cevi
- gume in profili za žičnice

^ * MEK0N LOKA
■Ml IZOBRAŽEVALNO SREDIŠČE 1
■ ¥■ ZA VSE GENERACIJE

i
JEZIKOVNI TEČAJI 1
♦ za najmlajše, učence, dijake, odrasle (od 1. do 8. stopnje) in upokojence
♦ priprava na maturo ♦ konverzacija (nalive speaker) ♦ individualni pouk
♦ tečaji s strokovnim besediščem ♦ tečaji slovnice, poslovne korespondence
♦ tečaji za tajnice, trgovce, poslovodje, za gospodarske družbe

RAČUNALNIŠKI TEČAJI
♦ Word, Excel (začetni in nadaljevalni) ♦ Power Point
♦ osnove interneta in elektronske pošte

TEČAJI ZA PROSTI ČAS
♦ kiparstvo, keramika, fotografija, video ♦ risanje, slikanje, vitraž, mozaik
♦ klekljanje, aranžiranje ♦ tečaj retorike

DELAVNICE
♦ španska kultura ♦ jezikajmo angleško in francosko ♦ plesna, gledališka 

in glasbena delavnica * ustvarjalne urice za najmlajše

Informacije in prijave:
04/51 50 590, infb@mekon-loka.si, www.mekon-loka.si 

Kontaktna oseba: Meta Konstantin Kumer, prof.

......... ...... www.mekon-loka.si —

Izobraževalno 
središče Mekon Loka

Smo novo ustanovljena gospodarska družba, 
katere temeljna dejavnost je izobraževanje. 
Nastali smo kot naslednik izjemno uspešne-, 
ga podjetja na področju izobraževanja - PO* 
UČEVANJE TUJIH JEZIKOV Meta Kon- 
štantin Kumer s.p.. Potreba po širitvi ponud
be in zadovoljevanja Vaših želja nas je pripe
ljala do ustanovitve podjetja.
Z izkušnjami na področju jezikovnega izob
raževanja, ki smo jih pridobili v več kot 10 le
tih dela, ko je našo šolo vsako leto obiskalo 
približno 300 znanja željnih slušateljev, Vam 
bomo v prihodnje pripravili še pestrejšo 
ponudbo izobraževalnih oblik (od seminar
jev, računalniških tečajev, tečajev strokov
nih predmetov, tečajev za prijetno preživ
ljanje prostega časa, tematskih delavnic,...). 
Naš cilj je, da se udeleženci tečajev dobro 
počutijo, se med seboj spoznajo in predvsem 
veliko naučijo. K temu veliko pripomorejo 
naši predavatelji, ki svoje delo opravljajo z 
veseljem in predanostjo in se nasploh trudijo 
ustvariti prijetno in sproščeno vzdušje na te
čajih.
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Šport I

Medvode so smučarsko tekaška občina
... zato si zaslužijo smučarsko tekaški center in tekaško društvo

Na večeru medvoške- 
ga športa je padlo 
vprašanje: ”Ali drži 
trditev, da se Brigita 
Belšak, šesta na mla
dinskem svetovnem 
prvenstvu v nordij
skih disciplinah na 
Norveškem, trenutno 
pripravlja na pre
stižno tekmovanje za 
mis zimskih poljan, 
ki bo sestavni del 

tekme za celinski pokal v smučarskih tekih 
prvič leta 2005 na Bonovcu?” Skorajda gre 
verjeti, da jih je največ podvomilo prav o za
dnjem delu trditve. Vendar pa, če bo šlo vse 

l jjo načrtih gradbenega odbora, bo na poboč
ju Bonovca v kratkem nastal Športno rekre
acijski center Preska -Medvode (ŠRC), ki bo 
kos zahtevani na svetovni ravni.

Če bi zapadel sneg, bi bil Bonovec že v tej se
zoni prizorišče smučarsko tekaške tekme na dr
žavni ravni, vse pa kaže, da bo prva tekma za 
celinski pokal šele konec leta, kot dejansko za
dnji preizkus, ali bo ŠRC Preska - Medvode lah
ko eno izmed prizorišč svetovnega mladinskega 
prvenstva v nordijskih disciplinah, februarja 
2006. Na pobočju Bonovca so bile že doslej, ko 
je bila zima radodarna s snegom, urejene teka
ške proge - sicer brez potrebnih dovoljenj in 
urejenih razmerij z lastniki zemljišč, pa toliko 
bolj v zadovoljstvo številnih rekreativcev. Ko je 
občina Medvode sprejela še izziv, da Bonovec 
postane eno izmed prizorišč svetovnega mla

dinskega prvenstva, je bil ustanovljen gradbeni 
odbor za organizacijo Športno rekreativnega 
centra, sestavljen iz predstavnikov občinske 
uprave, športne zveze Medvode, Tekaškega 
društva Olimpija, KS Preska in Športnega dru
štva ŠRC Preska - Medvode.

”Z lastniki zemljišč, več jih je, bi radi sklenili 
pogodbo o najemu zemljišč za štiri zimske me
sece in tekaške proge, ki potekajo tudi po goz
du, uredili po pravilih FIS, ki veljajo za tekmo
vanja svetovnega ranga. Pogovori potekajo in 
upam, da se bodo v skupno zadovoljstvo zaklju
čili prav z vsemi lastniki. V mesecu decembru 
smo uredili prvi poltretji kilometer dolgo krož
no progo po gozdu s sredstvi Fundacije za šport 
in Smučarske zvezo Slovenije v višini 6 milijo
nov tolarjev. Do aprila nameravamo urediti še 
drugi krog proge in začeti s potrebnimi deli za 
elektrifikacijo centra in oskrbo z vodo. Celoten 
projekt je vreden 142 milijonov tolarjev, kar po
leg dela vključuje tako odškodnine lastnikom, 
elektrifikacijo oziroma razsvetljavo, oskrbo z 
vodo, montažne garderobne zabojnike za tek
movalce, dva teptalca za sneg in dva snežna to
pova ... Sredstva so poleg Fundacije za šport in 
Smučarske zveze Slovenije že zagotovila Minis
trstvo za šolstvo in šport in Občina Medvode, ki 
ima v proračunu rezerviranih v dveh letih 25 
milijonov tolarjev. Računamo pa tudi na pokro
vitelje centra, ki jih še iščemo in so vedno do
brodošli,” je trenutne razmere opisal Klemen 
Svoljšak, predsednik gradbenega odbora in 
hkrati tudi aktivni član in trener Športnega dru
štva ŠRC Preska - Medvode, ki bo upravljalo s 
centrom.

"Glede na to, da imajo smučarski teki pri nas 
dolgo tradicijo in uspešne tekmovalce, je prav, 
da imamo društvo, ki skrbi za podmladek in 
ima prvič tudi sedež v naši občini,” je še dodal 
Svoljšak, zadovoljen, da mu na treningih poma
ga tudi Jure Okršlar.

Društvu, ki je bilo ustanovljeno lani, predsed
nikuje Aleš Galof, ki pojasnjuje: "Društvo je 
bilo ustanovljeno prvenstveno zato, da neguje to 
dolgoletno tradicijo, da bo upravljal z bodočim 
smučarsko tekaškim centrom, ki bo edinstven v

Mladi smučarji tekači, ki prvo leto nasto
pajo za novoustanovljeno medvoško društvo 
ŠD ŠRC Preska - Medvode so na pokalu To- 
pollino (Italija) dosegli spodbudne rezultate 
med 75 tekači je Janez Lampič osvojil 3. 
mesto; med 82 tekačicami je Nina Žavbi 
osvojila 12. mesto; Med 119 tekačicami je 
Anamarija Lampič osvojila 7. mesto, Anja 
Žavbi pa 66. mesto.

Sloveniji, predvsem pa, da skrbi za podmladek. 
Trenutno društvo šteje 42 članov, med njimi 
tudi ekipo dvanajstih otrok, starih od 8 do 10 let, 
ki že uspešno tekmujejo in prinašajo celo meda
lje s tekem za slovenski pokal in tudi z medna
rodnih preizkušenj." Obetavno so nastopili tudi 
na pokalu Topollino (Italija), ki velja za neurad
no srednjeevropsko prvenstvo, saj se pomerijo 
mladi tekači iz desetih držav. Letos jih je tek
movalo kar tisoč v različnih starostnih kategori
jah, bronasto medaljo pa si je pritekel njihov 
član Janez Lampič. Silvana Knok

Združil sneg in morje z ”dilo”
Nekoč je že mešal štrene najboljšim v evropskem pokalu, njegovi načrti segajo še višje

Konec januarja je bilo na mariborskem Po
horju tekmovanje za svetovni pokal v deskanju 
na snegu v paralelnem veleslalu. Tam smo sre
čali tudi člana alpske B ekipe v deskanju na 
snegu Roka Flandra. Največkrat se uvršča 
med dvajseterico in trideseterico na tekmova
njih, čeprav na tokratnem svetovnem pokalu 
med finalisti nismo imeli svojega predstavnika.

Rok študira informatiko na Fakulteti za orga
nizacijske vede v Kranju. Dokler ni prišlo do 
večjega števila potovanj in do stresnih situacij, 
mu je usklajevanje študija in deskanja na snegu 
uspevalo brez problemov. Z deskanjem na sne
gu se je začel ukvarjati v začetku devetdesetih 
let. Že kmalu seje spustil v tekmovalne vode in 
do danes ima za seboj okoli deset tekmovalnih 
sezon. Na začetku je bil zelo zagrizen freesty- 
ler. Ker pa takrat ta scena še ni bila dovolj raz
vita, se je odločil za alpski slog deskanja. Do 
danes je njegov najboljši rezultat za FIS sve
tovni pokal deveto mesto. "Za letošnjo sezono 
mislim, da sem dobro pripravljen, vendar seje 
iz pretekle sezone malce vlekla kriza in vse 
stvari se niso ‘poklopile’ tako, kot bi si želel.

Sedaj gredo stvari precej na bolje. Če bom do
bil priložnost in če bom lahko tekmoval na 
vseh tekmah do konca sezone, bom pokazal, da 
je bilo vse, kar se je dogajalo doslej, le nekak 
spodrsljaj," razlaga tekmovalec, ki je imel pre
glavice tudi s poškodovano ramo.

Fizične priprave na tekmovalno sezono so bolj 
v njegovi domeni, drugače pa trenira po načrtih 
Tomaža Bernika. Letošnjo deskarsko sezono je 
začel s prvim septembrom. Trenira štiri dni na 
leden, tri dni počiva, dolžina treninga pa je od
visna od obdobja, v katerem trenira. Od septem
bra do začetka novembra je delal predvsem na 
kvantiteti, kar je pomenilo 15 do 20 voženj na 
dan. Ker je tudi velik ljubitelj surfanja, je zdru
žil prijetno s koristnim in surfanje vzel kot del 
treninga. TU gre že za neke vrste ekstremizem, 
ker surfa po valovih, ki dosežejo višino štirih 
metrov in več, kjer mora biti deskar brezkom
promisen. "Zanimivo je, da mi to tam dobro 
uspeva, na deskarskih tekmah pa ne. Sem se pa 
zdaj našel tudi v tem sistemu," doda smeje.

Blizu mu je tudi freeride deskanje, vendar 
pravi, da pri nas za tovrstno disciplino niti ni

terenov: "To pa pomeni, da gre za precej drag 
špas. Če se nekdo odloči za to, mora imeti za 
zimo pripravljenih vsaj 20, 30 tisoč evrov - 
zato, da bo dober, da se bo začel pojavljati v 
pravih videospotih in enkrat nastopil v filmu. 
Če se gre to nekdo profesionalno in če govori
mo o freeridu. Za lasten užitek je seveda dru
gače. Dovolj je že hribček."

Alenka Brun, foto: Tina Dokl
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Zanimivosti

O Medveškem podzemlju
Jamarji so že po naravi bolj tihi in skromni ljudje. Neradi govorijo o svojem delu in dosežkih, vendar bi 
morali zaradi ohranjanja narave o njih več vedeti in pisati. Pred dnevi sem se pogovarjal s predsednikom 

jamarske sekcije pri Planinskem društvu Medvode Radom Malnarjem.

Slovenija je znana po svetovno znanih pod
zemnih jamah. Imamo pokrajino imenova
no Kras. Ali imamo tudi v naši občini podo
bne jame?

”TUdi na območju naše občine so razne več
je ali manjše jame. V tej bogati naravi najde
mo izjemen rastlinski in živalski svet. Jamar
jem je pri nas poznanih več deset jam z raz
lično obliko, velikostjo in vsebino. Res, da 
niso bogate in pomembne kot Postojnska 
jama, ki je za ljudi najbolj zanimiva, vendar 
za jamarje - stroko je zanimiv tudi naš pod
zemni svet. Predvsem so manjše, vendar pa v 
sebi skrivajo svoje lepote in posebnosti. V ja
mah se zrcali zgodovina preteklosti določene 
pokrajine.”

O jamarjih največkrat slišimo takrat, ko 
se pripeti kakšna nesreča in jih kličejo na 
pomoč pri reševanju. Vendar pa je vaše 
delo verjetno še vse kaj drugega?

"Jamarji se trudimo predvsem odkrivati in 
spoznavati ta čudoviti podzemni svet in hkra

ti tudi takoj zavarovati ga pred mnogimi de
javniki, kot so: nestrokoven in nepoklican do
stop, povzročanje namerne ali nenamerne 
škode in ne nazadnje tudi, da ne pride do do
ločenih nesreč, kjer seveda moramo posredo
vati in pomagati. Jame so po svoji vsebini kot 
tudi pomembnosti takšna vrednota, da bi jo 
moral vsak človek čuvati kot svoje oko.

Skupaj z drugimi strokovnjaki se na podlagi 
raziskav in posameznih izsledkov ugotavljajo 
podrobnosti naravnih in podnebnih spre
memb, odkrivajo fosile in dobro "konzervira
ne” rastline in živali od najmanjših do naj več
jih. Jame so zatočišče mnogim živalskim vr
stam edino zatočišče in dom. Jame so tudi ve
liki zbiralniki voda in podobno. Še bi lahko 
naštevali, a preprosto povedano: "jami se čas 
ustavi!” Vse kar v jamo pride v njej tudi osta
ne.”

Poznano nam je, da naše jame niso pri
merne za običajne obiskovalce, čeprav jih 
je na našem območju nekaj deset. Ste tudi 
v njih našli kaj zanimivega, predvsem tu 
mislim na stroko?

"Tudi v naših jamah smo na mnogih krajih 
našli to bogato jamsko vsebino ali kot imenu
jemo "jamski inventar”. V eni izmed medvo- 
ških jam so bili najdeni ostanki bivanja prač
loveka, informacije tudi pričajo o raziskavi o 
življenju jamskih živali in podobno. V jamah 
se z raztapljanjem apnenca ustvarjajo kapni
ške tvorbe - kapniki. Čeprav je v osnovi to 
ničvreden kamen, se s pomočjo vode v jami

sveti in zrcali tako, da na pogled postane kot 
diamant, da o oblikah ne govorimo. Prav ta 
podoba in oblika mnoge nevedneže ali brez
vestneže pripelje do tega, da napravijo nepo
pravljivo škodo. Samo udarec ali dva in že je 
tu katastrofa, saj je s tem uničeno tisočletno 
delo in igra narave. Tudi sam sem priča takim 
poškodbam. Jamarji jim pravimo žalostne 
zgodbe. Zato prav zaradi takih primerov, ja
marji zelo neradi govorimo in razlagamo ta 
podzemni svet, ker se zanj bojimo. Za nas je 
to kot bi pustili na mizi zlatnik in odšli, čez 
nekaj dni pa bi se vrnili ponj. Težko pričaku
ješ, da ga boš še našel.

Na srečo se takšne stvari v naših jamah zartSj 
enkrat še niso dogajale, vsaj v večjem obsegu. 
Pričakujemo, da se tudi v prihodnje ne bodo.”

V zgodovini niso ljudje uporabljali jame 
samo za te namene. V njih se je verjetno 
dogajalo še marsikaj drugega, saj so si zelo 
različne. Kdaj se takšne "vdolbine” sploh 
imenujejo jame?

"Za pravo jamo se šteje že 10 metrov pre
hodnega podzemlja. Med drugo svetovno voj
no so tudi mnogi ljudje dobro spoznali na na
šem območju razne jame in življenje v njih, 
ko so se skrivali pred sovražnikom ali ranjeni 
čakali na prevoz v razne bolnišnice in podo
bno. Znana je jama v Ločnini, v kateri je bila 
med vojno dolgo tiskarna. Zanimive so narav
ne jame, po katerih so bežali smledniški graj
ski gospodje. Jamo pod Šmarno goro so nekaj 
časa uporabljali tudi kot gospodarski objekt.
Iz nekaterih jam so se ljudje nekoč oskrbova
li s pitno vodo.

Dobro je poznano, da so pod Katarino 
(v Knapovžah) nekoč kopali srebro, žal je tt|c? 
jama danes zapuščena in delno zasuta. Razis
kovanje in ogled še drugih rovov pa sta zelo 
nevarna.

Mnogo ljudi je imelo že priložnost spoznati 
ob strokovnem vodenju jamarjev nekatere 
naše jame. Na našem koncu je izredno lepa in 
zanimiva jama Malinca. Jama je sicer težko 
dostopna, za njen ogled je potrebno precejšne 
jamarsko znanje in vsa oprema, vendar se iz
plača. Jamarji pri njej zelo radi uporabimo re
klamno geslo avtomobila Clio: "Tudi Malin
ca ima vse, kar imajo velike”.”

Verjetno je še veliko neodkritega. Kako 
sploh lahko ugotovimo, kje je jama?

"Jamarji želimo raziskati vse. Še veliko je 
neodkritega. Ljudem priporočamo, ko na 
sprehodih opazijo kraj, kjer iz majhnih luk
njic piha ali je v zimskem času, na določenem 
mestu stopljen sneg, da nam to sporočijo, saj 
bo to za nas jamarje vesela novica. Veseli 
bomo, če boste take pojave javili Planinskemu 
društvu v Medvodah - jamarski sekciji ali kar 
po tel. 040/299-659. Za odkrivanje jam so za
služni tudi pohodniki. Jamarji jih bomo po
tem varno raziskali in odkrili njihove skrivno
sti J .J.
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Portret

Zasvojena s televizijo
Delo televizijske novinarke je specifično. Olga pravi, daje veliko organiziranja in pred šesto popoldan nikoli 

ne pride domov. Morda se nekoč preizkusi tudi v vlogi voditeljice.

Šestindvajsetletna Olga Šušteršič je doma iz 
Dola pri Medvodah. Poročena še ni, na Pop 
fV-ju pa dela kot honorarna novinarka. Smeje 
pove, da se mora sicer malce ‘okregati’, ker se 
je glede športa zanemarila, vendar trenutno 
niti nima časa. Poletje prej mine, preden ona 
usposobi kolo in čeprav se je letos odločila, da 
zimo izkoristi za smučanje, se zna zgoditi, da 
bo tudi ta minila brez začrtanega. Zadnjič je na 
smučeh stala pred desetimi leti. Morda bo 
vseeno našla toliko časa, da se bo zapeljala do 
Pokljuke, Vogla ali Krvavca in poizkusila zno
va. Doma imajo mačko, ki jo vidi na dan uro, 
dve, saj, kot pravi, "hodi domov večinoma 
spat, kot pa kaj drugega.” Rada bi imela psa.

vendar bi zaradi narave njenega dela pri njej 
kot hišni ljubljenček dobro ‘uspevala’ le kaka 
kača: ”Je nezahtevna in ne potrebuje spre
hodov, tako kot pes - čeprav bi ga imela z 
veseljem.” Nikoli ni nastopala v gledališču, 
drugače pa je vedno nastopala v šoli in že 
takrat vodila nekatere dogodke. Ko je bila maj
hna, ni razmišljala o tem, kaj bo, ko bo velika.

Včasih je delala na televiziji v Medvodah. 
Začelo pa se je tako, da je na videostraneh 
lokalne televizije prebrala, da potrebujejo 
sodelavce. Šla je na razgovor in sprejeli so jo: 
"Takrat sem bila v prvem letniku faksa. Delala 
sem prispevke za tedensko informativno odda
jo.” Potem je sledilo povabilo na nacionalno 
televizijo, zatem na POP TV. Pri vstopanju v 
svet televizije se ni nikoli srečala s klasičnim 
načinom avdicij.

Ko se je odločala za študij, je nihala med 
študijem novinarstva, prava in ekonomije. Na 
koncu je zmagal študij novinarstva. Raznoliko 
delo ji je všeč, predvsem pa je rada med ljud
mi. Čaka jo še diploma, izbrala si je razisko
valno temo, ki vključuje izbirne predmete na 
osnovnih šolah, med katerimi najdemo tudi 
novinarstvo: "Nisem želela diplome, kjer 
nabereš kup knjig in potem pišeš - kar je na 
družboslovnih fakultetah mogoče. Vem, da 
sem si s tem zapletla življenje, saj bom potre

bovala in porabila veliko časa, vendar bom na 
koncu vsaj vedela, kaj sem počela.”

Na Pop TV-ju še ni dolgo, zato še nima svo
jega področja. Obdeluje številne teme, vendar 
se zadnje čase precej ukvarja s poročanjem s 
sodišč in kriminalom. Pravi, da ji je ta tema 
kar všeč. Kot novinarka je "pokrivala” tudi 
politične stranke, prometne nesreče, požare. 
Pri njenem delu je pomembna tudi dobra orga
nizacija. "Zadevo moraš zvečer imeti narejeno. 
Čez dan pa usklajuješ snemalno ekipo, sogov
ornika in zvečer se potem lahko zgodi, da odd
aja 24 ur že teče, ti si pa še v montirnici. Naj
več zahtevno je zbiranje materiala, stvar potem 
napišeš, zmontiraš v dveh, treh urah.”

Ne zna si predstavljati, kakšno bi bilo njeno 
delo pri časopisu, ker jo je v vsem tem času 
televizija nekako zasvojila: "Kakorkoli si ome
jen s tem, da pri televiziji delaš kratke 
prispevke, tisto, kar manjka, nadomesti slika.” 

Novinarski poklic je način življenja, zato ga 
moraš imeti zares rad. Marsikdo, ki pa pozna 
ta poklic, pa bi se zagotovo strinjal z Olgo, ki 
je na vprašanje, ali je vedela, kakšen bo njen 
urnik, ko je začela z novinarskim delom, 
odgovorila: ”Ko se odločaš, da boš novinar, še 
ne veš, kako bo z urnikom, ko pa začneš z de
lom, ti pa postane kristalno jasno, da ga ne boš 
imel.” Alenka Brun, foto: Tina Dokl

SALON KUHINJ IN BELE TEHNIKE

c

UIZ KARANTANIA - ambienti <U.o.

KRANJ, VODOPIVČEVA 16 (POD JELENOVIM KLANCEM)
A TEL: 04/2364 770, FAX: 04/ 2364 777 

' ^ DELOVNI ČAS: PON - PET 8. -12., 15.30 -19., SOBOTA 9. -13.

NAJVEČJA PONUDBA KUHINJ SVETOVNEGA PROIZVAJALCA NEW FORM

DO KONCA FEBRUARJA NUDIMO 
PRI NAKUPU KUHINJE DODATNI POPUST 

NA DELOVNO PLOŠČO.
• PULTI NEW FORM (vodoodporni) 
IZ^SeretrSTf - 50 % = 8.768,00 SIT

• PULTI KAINDL AVSTRIJSKI - GRATIS
• KAMNITI PULTI - GRANIT 

(celotna kolekcija)
T^BOO^eersiT- so % = 37.300,00 sit

* 3D RAČUNALNIŠKI IZRIS
• POPOLNA PRILAGODITEV VAŠIM MERAM f
BELA TEHNIKA EVROPSKEGA PROIZVAJALCA P

* 430 NOVIH ELEMENTOV KUHINJ $
* VSI STRANSKI DELI NAREJENI IZ 
VODOODPORNIH MATERIALOV |

BOSCH, SIEMENS, ARISTON f
BREZPLAČNA MONTAŽA IN DOSTAVA |

□
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Oglasi

8G
BIATHLON POKLJUKA

S-o ti ^JN.iM.rr
| I B U W O R L D CUP BIATHlONl I

mži mm ^ ^
E.ON RUHRGAS IBU WORLD CUP BIATHLON
POKLJUKA, 16.-20. februar 2005 Krombacher

J\

Bled Bohinj

Sreda, 16«0g«2005 14:15 Sprint moški
Četrtek, 17*02*2005 10:30 Sprint ženske
Petek, 18*02*2005 13:00 lasledovalno moški

■■■■■■■»■■■memmnemeeeeannenenemmneenemES***-.....

Sobota, 19*02*2005 14:15 Zasledovalno ženske
■■■MB

Nedelja, 20*02*2005 13:45 Skupinski start moški
14:45 Skupinski štart ženske

^Slovenija
POZ.IVUJA

BLED

^p| &Of1 Krombacher

Vstopnice xa ogled tekem je možno kupiti na prodajnih mestih Eventima in Kompasa po 
vsej Sloveniji ali preko spletne strani www.eventiiikvii

£
ttOHINi

■<fC3u>X,

TOVOTA

evenlim.
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Pogovor

Alpinizem ima v krvi
Grega Kresal, vrhunski alpinist iz Preske pri Medvodah, je s plezanjem začel pred dvajsetimi leti na 
Ljubljanskem gradu. V zadnjih letih se posveča predvsem kombiniranemu plezanju po skali in ledu.

Za svoje dosežke je bil že nekajkrat nagrajen.

Preska - ”Tako kot ima otrok veselje plezati 
po drevesih, imam jaz veselje plezati po ledu 
in skali,” pravi vrhunski alpinist in arhitekt 
Grega Kresal, ki je od leta 1991 pri olimpij
skem komiteju kategoriziran kot vrhunski 
športnik. Kljub temu, da je v gorah izgubilo 
življenje nekaj njegovih kolegov, ni nikoli raz
mišljal, da bi se nehal ukvarjati s tem ekstrem
nim športom. "Pravi alpinist ne odneha kar čez 
noč.”

Kdaj ste začeli plezati in zakaj?
"Začel sem pred 20 leti. To je bilo ob koncu 

osnovne šole. Začeli pa smo plezati na Ijub- 
'anskem gradu. Kupili smo si plezalne čevlje 

,n 10-metrsko vrv ter si mislili, da smo blazno 
pomembni. Tam smo plezali vse do leta 1995, 
dokler ni takratni ljubljanski župan zacementi
ral vseh razpok. Po letu 1990 pa sem se začel 
bolj resno posvečati temu športu. Večkrat sem 
premišljeval, zakaj sem začel in kdo meje nav
dušil? Nikoli nisem našel tistega pravega od
govora na to vprašanje. Vsako leto smo hodili 
na počitnice k prijateljem na Jezersko in tam 
imaš hribe pred nosom. Hodili smo na Češko 
kočo in Ledine. Potem pa me je zagrabilo in 
sem hotel vedno višje in višje.”

Ukvarjate se z zelo nevarnim športom. 
Vam je kdo nasprotoval?

"Sploh na začetku in potem še kakih deset let 
predvsem mama. Oče mi ni nikoli preveč očit
no nasprotoval, vendar je njegov izraz na obra
zu povedal vse. Kljub temu pa sta bil prav 
onadva zelo dolgo moja sponzorja. Bil sem na
mreč priden študent arhitekture. Drugi mi niso 
nasprotovali, tudi moja partnerka ne. Večina 

i^Sh že ve, da plezam varno."
^Kateri je bil vaš prvi odmeven dosežek?

"To je bilo leta 1993, ko sva se s Pavletom 
Kozjekom odpravila v Ande v Peru, kjer sva 
preplezala do takrat še nepreplezano steno, v 
katero so se pred tem že "zaganjale” številne 
odprave. To je bil začetek moje kariere. Zelo 
odmeven je bil tudi vzpon, ki sem ga opravil 
dve leti kasneje v triglavski steni. Šlo je za pro
sti vzpon čez Obraz Sfinge. To je bila do takrat 
še nikoli dosežena 10. stopnja v naših hribih, 
za katero sem prejel od mesta Ljubljane pri
znanje za vrhunske dosežke v športu."

Ste kdaj razmišljali, da bi se nehali izpo
stavljati?

"Ne, nikoli, kljub temu da je v gorah izgubi
lo življenje že kar nekaj mojih prijateljev. Pra
vi alpinist ne neha kar čez noč. Nikoli pa nebi 
hotel za vsako ceno preplezati neke smeri. Če 
bi bile razmere neugodne, bi šel rajši na pivo. 
Pri tem športu je potrebna predvsem kilometri
na. Izkušnje ti pomagajo presoditi, ali je nekaj 
varno ali ne. Preceniti moraš kvaliteto ledu in 
se odločiti. Vedno sem previden, vsak led si 
prej velikokrat ogledam in se potem odločim, 
ali je že dovolj trden za plezanje. Držim se tudi 
načela, da si pet metrov pod vrhom še vedno

bližje tlom kot pa vrhu. In če se mi ne zdi var
no, raj še odneham. Vse skupaj je samo stvar 
presoje.”

Kaj vas vleče nazaj v steno?
"Vedno najdeš neki izziv ali pa opaziš lepo 

linijo, po kateri ni še nihče plezal. Včasih kak
šen slap zamrzne po dvajsetih letih in tega ne 
smem zamuditi. Tako kot imajo otroci veselje 
plezati po drevesu, imam jaz veselje plezati po 
ledu.”

Alpinisti morate biti v popolni pripravlje
nosti.

"Plezam skozi vse leto, velikokrat se priprav
ljam na umetni steni na Podnu v Škofji Loki. 
Pa tudi tečem veliko po okoliških hribih, na 
Osolnik ali Katarino in v Žlebe na primer. Ve
likokrat pretečem 20 kilometrov naenkrat.”

Kje najraje plezate?
"Dolgo časa mi je bil najbolj pri srcu Ljub

ljanski grad. Rad hodim tudi v Kamniške 
Alpe, kjer so zelo krušljive stene. Drugi se jih 
ogibajo, v meni pa prebujajo poseben čar. V 
Julijcih mi je najbolj všeč Loška stena, ki je 
popolnoma neobdelana, in se lahko "greš” pra
vi alpinizem."

Za sabo imate več kot deset težkih odprav. 
Leta 2001 ste v italijanskem centru lednega

plezanja preplezali takrat najtežjo kombi
nirano smer na svetu Empire Strikes back z 
oceno Mil. Je to vaš najtežji vzpon?

"Ne, sem pa ponosen, da mi je smer uspelo 
preplezati v dveh dneh. Tudi za ta vzpon sem 
bil nagrajen s posebnim priznanjem mesta 
Ljubljane. Preplezal sem tudi bolj zahtevne 
smeri. Podstreha v Planici je ocenjena s stop
njo enajst plus in je gotovo med petimi najtež
jimi na svetu.”

Ste imeli s katero od odprav kdaj neprijet
ne izkušnje?

"Leta 2002 smo se odpravili v Nepal, kjer so 
nas zajeli mačistični uporniki in od nas zahte
vali sedem tisoč dolarjev. Kot vodja odprave 
sem planinsko zvezo prosil za denar za heli
kopter, s katerim bi ušli maoistom. Denarja 
nam niso odobrili. To so potem zvedeli vsi me
diji in nastopil je kaos. Rešili smo se s pomoč
jo nepalskega ministra za kulturo.”

Imate morda vzornika?
"Zelo spoštujem pokojnega Staneta Belaka 

Šraufa in profesorja Igorja Škamperleta."
In vaši načrti?
"V Himalaji sem bil že štirikrat, že nekaj 

časa si želim na Aljasko."
Ana Hartman
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Razvedrilo

Rezervirano za razvedrilo Kuharski recepti
Točna napoved

Žena se vsa obupana vrne domov in hiti 
pripovedovati možu, da ji je vedeževalka za 15 
tisoč tolarjev povedala, dajo mož vara in daje 
ne ljubi več!

"Si pa velika zapravljivka denarja! Jaz bi ti to 
lahko sam povedal zastonj, brez denarja.”

Nastavljena past
Sodnik: "Vi zanikate, da ste svoji gospodinji 

ukradli svileno bluzo, priznate pa, da ste jo 
spravili v svoj kovček.”

Gospodinjska pomočnica: "Res je, to sem 
storila zaradi tega, da bi jo zasačila pri delu. 
Sumila sem, da ima od mojega kovčka ključ in 
ko me ni doma, stika po njem. Priskrbela sem 
si njeno bluzo in jo dala v kovček, da bi ugo
tovila, ali je sum upravičen in kakor vidite, 
gospod sodnik, - je!”

Skrajna previdnost
Gospa Toncleva je zelo previdna ženska. 

Vedno, kadar gre z doma, namoči vžigalice v 
vodi, da ne bi otroci z vžigalicami kaj 
zažgali.

Kdo je trpin
Zdravnik: Res je, da Vaša žena boleha za lju

bosumjem, vendar zaradi tega bo lahko živela 
še petdeset let."

Zakonski mož: "Kaj pa jaz?”

Policijska
"Vi ste pili!” trdi policist vozniku, ki ga je 

ustavil-.
"Nisem!" trdi voznik.
"Ste, ste, saj se Vam vidi na očeh, imate čis

to rdeče!” ne popusti policaj.
Voznik: "No, če me vi žalite, Vam pa povem, 

da imate tudi vi štrleča ušesa!”

Sprememba učenja
Oče (mizarskega vajenca): "Kako to, da te 

sedaj mojstrova žena tepe, saj te preje ni?”
Sin: "Ja veš, mojster je trenutno v bolnišnici.”

Ljubeznivost
Janez: "Dva tisoč evrov sem plačal spomenik 

za svojo taščo na pokopališču.”
Franček: "Jaz bi bil pripravljen plačati naj

manj tri tisoč."

Svoboda
Valerči: "Vidka, kam pa pojdeš letos na 

počitnice?"
Vidka: "Na Prinčeve otoke in sicer konec av

gusta."
Valerči: "A ne veš, da je tam v tem času 40 

stopinj v senci?”
Vidka: "Kdo me pa more prisiliti, da bom 

ležala v senci?”

Kje se srečajo
"Dve skupini gradbenih delavcev kopljejo 

jarek za kanalizacijo in sicer vsaka na svojem 
koncu. Prva skupina začne ob šestih zjutraj in 
izkoplje štiri metre, druga skupina pa prične ob 
pol sedmih in izkoplje pet metrov. Kje se bosta 
skupini srečali?”

"Ob enajstih v bifeju Stan."

Glasovanje
Občinskega svetnika po zdravniškem pregle

du zadržijo v bolnišnici na opazovanju. Po 
nekaj dneh mu poštar prinese telegram.

"Na seji sveta smo s tajnim glasovanjem 
sprejeli sklep o tvoji ozdravitvi. Rezultat glaso
vanja je bil: 10 za in 10 proti, ostali so bili 
odsotni."

Nepotreben prepir
Po zelo glasnem prepiru, žena pravi drugi 

dan možu:
"Vso noč sem premišljevala o najinem vče

rajšnjem prepiru.”
"No in kaj si ugotovila?" vpraša mož.
"Ugotovila sem, da so bile vse izrečene 

besede ena velika nepotrebna oslarija. Pred
vsem vse tisto, kar si rekel ti!”

WWW.GORENJSKIGLAS.SI

KMETIJSKA ZADRUGA MEDVODE
• krmila in krmne komponente za domače živali
• sredstva za varstvo rastlin
• poljedelska in specialna gnojila
• semena vrtnin in poljščin
• zemlje in substrati
• sadilni in okrasni lončki - orodje, 
škropilna tehnika

• pomožni materiali v vrtnarstvu in živinoreji
• hrana za male živali in zunanje ptice 

(ZOO program)
• gospodinjski in industrijski plin

AKCIJA j
• semenska koruza |
• semenski krompir
• sončnične tropine
• koruza za krmo
• pesni rezanci §

PRODAJALNE:
MEDVODE,
Cesta ob Sori 11, tel: 01/3613-300, 

VODICE,
Kamniška S, tel: 01/8324-011, 
VIŽMARJE,
Tacenska 67, tel: 01/5124-666

Zeleni rezanci za juho
Napravi testo iz pol litra moke, enega jaj

ca ter ene velike žlice kuhane in pretlačene 
špinače; testo zvaljaj za nožev rob debelo; 
ko se osuši, ga zreži na drobne rezance in jih 
kuhaj v vreli slani vodi pribl. 12 minut. 
Vzemi jih iz vode ter pusti, da se odtečejo, 
še enkrat jih polij z vodo in zatem deni v 
govejo juho.

Kos lepega telečjega mesa (20 dkg) potol
ci in posoli; položi ga na razgreto mast ali 
olje (maks. 1 žlico masti), dodaj košček če
bule in ga po obeh straneh zlato rumeno za
peci. Ko zarumeni, mu dodaj žlico kisle 
smetane, ki jo pred tem zmešaj z žličko 
moke in osminko litra hladne juhe. Ko 
zrezek v omenjeni polivki vre dobrih pet 
minut, ga položi na ogret krožnik in ga polij 
z polivko, na njega pa položi celo ali pre
rezano jajce.

(Prilogo izberite po okusu; pire krompir 
ali riž. Solata pa naj bo za spremembo iz 
vaše ozimnice). (

Ocvirkova potica
Za sladico ali popoldanski klepet ob kavi 

je v času ocvirkov in kolin zelo primerna 
Ocvirkova potica ali po domače ocvirkovka.

Vzemi štiri žlice mleka in vanj nadrobi 2 
dkg kvasa in žličko sladkorja ter pusti vzha
jati. Nato vlij v skledo 3/4 litra vročega mle
ka, ga osoli in dodaj žlico masti in prav to
liko sladkorja, 1 1/4 kg moke, dobro pre
mešaj, dodaj že vzhajani kvas ter eno jajce. 
Vse dobro premešaj in stepaj 1/4 ure. Zatem 
testo pomokaj, ga pokrij s prtičem in 
postavi na toplo, da vzhaja.

Medtem segrej 25 do 30 dkg ocvirkov in 
jih potresi na cm debelo razvaljano testo, 
dodaj dve pesti krušnih drobtin, ščep cimeta 
ter dve žlici sladkorja. Testo zvij v potico, ki 
naj vzhaja; preden daš potico v pečico, jo 
pomaži z mlekom ali smetano (lahko tudi s 
črno kavo).

Pečeno potico potresi sladkorjem v prahu, 
razreži na rezine in jo še toplo postrezi.

Pa dober tek! J. J.
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Mladi

Pajek Srečko in igračke, 
ki spregovorijo

Pajek Srečko pripoveduje zgodbo o tem, da se je za srečo treba potru
diti in kljub temu, da nam gre včasih vse narobe, vztrajamo in gremo 
naprej. To je glavno sporočilo otroškega muzikala Pajek srečko in igrač
ke, ki spregovorijo, ki so ga decembra krstno uprizorili, za tem pa še 
večkrat ponovili v Kulturnem domu v Medvodah. Glasbo in besedilo 
zanj je napisala Kaja Lomovšek, izvedli pa sojo člani Baletne šole Ste- 
vens. Zgodba se dogaja v sobi 16-letne Julije, ki zelo grdo ravna z igra
čami. Igrače zaživijo in vsaka pove naglas, kaj se ji dogaja. Na koncu 
stopi Julija v svet otroške domišljije in spozna, da ni ravnala prav. Na
stopilo je kar 90 otrok, ki so zaplesali tudi na glasbo velikih mojstrov 
Mozarta in Vivaldija. Suzana P. Kovačič

Sedmo slovensko baletno 
tekmovanje

Sredi januarja je bila v 
Celju prva Revija klasično 
baletnih šol in drugih slo
venskih društev. Odziv je 
bil zelo dober, saj so prišli 
so iz vseh koncev Sloveni
je. Nastopila so tudi dekle
ta iz Baletne šole Stevens 
iz Medvod, ki so se občin- ^ ' 
stvu predstavile z drugim 
stavkom iz baleta "Concer- 
to”, na glasbo Bacha in v 
koreografiji Andrevva Ste- 
vensa.

Med 23. in 25. februar
jem pa se bo v Ljubljani 
odvijalo sedmo Slovensko 
baletno tekmovanje, ki se 
ga bo udeležilo več kot 45 
tekmovalk in tekmovalcev.
Prvič bosta tekmovali tudi 
dve učenki omenjene balet
ne šole, 14-letna Tina Kle
menčič, ki obiskuje Osno
vno šolo Medvode in bo
odplesala klasično etido na _.

, , „ Tina Klemenčičglasbo Chopina. Študentka
Živa Droljc pa je doma iz Šmartnega in si je moderno solo točko se
stavila kar sama. Obe dekleti vadita pod mentorstvom Nene Vrhovec 
Stevens in Andrewa Stevensa. Suzana P. Kovačič

•/

V

Ali ste vedeli...
• da je cena zlatnine in raznih parfumov 
tako visoka zaradi unikatne embalaže, v 
katero polagajo omenjene izdelke.
• da so prvič spekli kruh Egipčani in sicer iz 
moke, soli in vode svete reke Nil (takrat je 
bila reka še čista) pred več kot 6000 leti.
• da so Sueški prekop zgradili leta 1869. 

f' ^Prvi pa ga je hotel zgraditi v 7. stoletju pred
n.š. že njihov kralj Nečo, vendar mu kljub 
120.000 žrtvam ni uspelo.

Uganke
1. Zamotana veriga

Povem - ji - kač - jitai - šn - jat - zi - povek 
- mds - oi.

(Iz vsake prejšnje skupin črk, deni zadnjo 
črko k naslednji, od naslednje prvo k pred
nji in dobiš pregovor)

2. Slovenska dežela
Iz naslednjih krajev v Sloveniji v pravem 

zaporedju vzemi po eno naslednjo črko in 
boš na kraju dobil za nas zelo pomemben 
kraj, kjer se samo za naše občane sprejema
jo politične odločitve:

Maribor; Celje; Medvode; Prevalje; 
Petrovče; Doberdob; Pirniče.

3. Posetnica
Vlado Vojak
(kakšen poklic opravlja gospod Vlado?)

AVTOSEliflS Ck£Sh\}}C
DAN ODPRTIH VRAT 
S TESTNIMI VOŽNJAMI 
NOVEGA KIA SPORTAGE 
IN OSTALIH VOZIL IZ 
PROGRAMA KIA BO V 
SOBOTO, 19. FEBRUARJA,
OD 8. - 14. URE.

Vabljeni!

Spodnja Senica 20, 1215 Medvode, tel.: 01/361 22 50, 01/361 75 20, 
fax: 01/361 75 24, gsm: 041/670 522

Cesta ob Sori 7, tel.: 01/361 52 52 
ODPRTO: pon. - pet.: 7.00 - 20.00 

sobota: 7.00-12.00

V V
Novo - "ENDVATRI” V

„ S 01. 01. 2005 smo pričeli program klasičnega striženja in barvanja ''ENDVATRI” vsak 
5 dan od pon. do pet. med 7.00 in 15.00 uro brez naročanja s posebno ugodnimi cenami: 
| (nekaj iz naše ponudbe):
| moško/deško striženje od 750,00 do 1.000,00; fen frizura 1.300,00; otroško striženje 500,00 
^ (2. otrok 50 % popusta); žensko striženje (konice) 2.500,00; žensko barvanje (enobarvni 
" nanos) 3.200,00;
$ Naj va,n sv. Valentin pokloni PrisrCHO _ M 
| veliko ljubezni, mi pa vam s tem t i • . V VV
I oglasom podarjamo 10% popust! VdU ll 6111! ^
§ (od 11. 2. do 10. 3.)
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Moda

Nenavadna harmonija barv
Ko se srečata umetniška ustvarjalnost in inovativna tehnologija se rodijo nenavadne, posebne stvari. 

Ljudje si tovrstne kombinacije zapomnimo. Prihajata rdeča barva, volumen in morda se vrnejo trajne.

Mičevski Aspekt je jesensko-zimska kolek- linije frizur. Med njimi prevladujejo vse
cija, ki v skladu z najnovejšimi modnimi za- dolžine "večnega” paža. Ideja kolekcije pa
povedmi oblačil in frizur, s striženjem, poudar- izvira iz tako imenovanih "bubi" frizur - oblike
ja polno, gobičasto obliko (visoki paž). Poleg postopoma dobivajo bolj poln videz, v trend
nje v imenovani kolekciji najdemo tudi druge prihaja volumen, ki pa se bo dokončno razvil

spomladi. Lasje so seveda lahko tudi daljši, s 
frufrujem, ki je počesan na stran in tako odkri
va "lepšo” stran obraza ali pa je ekstremno 
kratek in ni nujno asimetričen. Svetlejše barve so 
popestrene z novimi, nekoliko temnejšimi ra
zličicami vijoličnih (jagodni odtenki in nežne 
oblike močnejših tonov) in bakrenih odtenkov, 
med katerimi prevladuje rdeče-rjava.

Pričeske svojevrstne jesensko-zimske kolek
cije Aspekt so estetsko dovršene in odražajo 
čutnost in naraven izgled. Vendar Mičevci že 
razmišljajo o novih trendih, kjer bo zelo prišla 
do izraza rdeča barva las, volumna bo še več, 
preče se bodo premikale bolj proti sredini 
lasišča glave. Morda pa bo poskus lansiranja 
trajn doživel njihov ponoven preporod. VčasiR 
so bili preparati za trajne premočni, do dane® 
so se stvari razvile.

Vedno bolj prihaja do izraza tudi kombini
ranje frizur glede na modni trend dodatkov, 
očal in oblačil na splošno. Podobno je tudi z 
ličenjem. Tako bodo spomladi prišla še bolj do 
izraza velika očala, naraven make up, čevlji 
bodo nizki, moderni bodo tudi taki s plutastim 
podplatom, špico pa bo zamenjal okrogel, 
sprednji del čevlja.

Alenka Brun, foto: Tina Dokl

FABIA OCTAVIA

POPUSTI PRI SERVISIRANJU VOZIL 
STAREJŠIH OD TREH LET

PRODAJA VOZIL: 01/51-82-000, 51-99-760 
SERVIS: 01/51-91-558, 51-91-593 

Servis, del. čas: 6.00 -18.00, sobota 8.00 - 13.00 
RABLJENA VOZILA: 01/51-90-339, 041 23 41 96 

REZERVNI DELI: 01/51-91-547

VELIKA IZBIRA RABLJENIH VOZIL

POOBLAŠČENI SERVISER IN TRGOVSKI ZASTOPNIK VOZIL ŠKODA 
^ Autoemona d.d., Celovška 252, 1000 Ljubljana, Slovenija y

AVTOHIŠA KAVČIČ d.o.o. - Milje 45,4212 Visoko - tel.: 04 275 93 00
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VOZNIŠKA ŠOLA 
MEDVODE j—
Cesta ob Sori n 
(stavba KZ Medvode) 
Iniormadje

EZERVIRANO
<&> HVUnDfil

040 343 000 ^ O Postavite Rezervirano na svoj sedež v Hyundaievi izjemni ponudbi vozil letnik 2004.

Vedno več je zasedenih.

PRI NAS LAHKO OPRAVLJATE:
- TEČAJE CPP (lahko opravljate izpit tudi, 

če Imate tečaj CPP opravljen drugje)
- PROGRAM UČENJA VOŽNJE
- OBNOVITVENE VOŽNJE, TUDI ZA TISTE, 

KI ŽE IMATE VOZNIŠKA DOVOLJENJA

/KTOes.vuiML

Gat*. uk

S&ccesttr rueiru si/uirv

ELANTRA

tel.: (04) 50-22-000 
E-mail: prodaja.lusina@siol.net

4220 Škofja Loka, Gosteče 8 
www.avto-lusina.si

POOBLAŠČENI SERVIS IN PRODAJA, LIČARSKE IN KLEPARSKE USLUGE
AVTOMEHANIKA LUSlNA Franc s p.. Gosteče 8,4220 Škofja Loka

SI-PVA d o o Cesta talcev 41, Kranj

LOVŠE
DOMŽALE & KRANJ
Jarška cesta 11 Jezerska cesta 121 
1230 DOMŽALE Jg. 4000 KRANJ
01/729-9000 04/280-9000

m

LEP ZIMSKI POPUST 
ZA VOZILA LETNIKA 

2004
ZIMA UGODNIH 

NAKUPOV

TODAV TOMORROVV TOVOTA

n RENAULT Clio

Poglejte še enkrat...

...Ker vidite prav!
Nove omejene serije že čakajo na vas!

Do 28. februarja 2005 vam pri nakupu novih 

Renaultov nudimo IZJEMNE popuste. Kolikšne? 
Clio: do -460.000 SIT, ostali modeli: do -700.000 SIT 
Izkoristite financiranje: do 84 mesecev z ugodno

obrestno mero. Kalan trade d.0.0.

RENAULT KALAN MEDVODE
Šetinova 4, 1215 Medvode, tel. 01/36 19 600
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Ime in priimek 

Naročniška številka

Naslov

Davčna številka

Strinjam se, da mi Gorenjski glas pošilja 
obvestila, vabila ipd.

D DA D NE

Naročam:
1) DVD (cena 990 sit + poštnina)

risanko Pokemon
risanko Ostržek
risanko Peter Pan
film Od zore do mraka D

2) Februarski paket 4 DVD-jev
(3.500 sit + poštnina)
3 risanke in film D

3) VHS (i.ioo sit + poštnina)

risanko Pokemon 
risanko Ostržek 
risanko Peter Pan 
film Od zore do mraka

4) Februarski paket 4 VHS
(4.000 sit + poštnina)

3 risanke in f Im D

Naročilnico pošljite najkasneje do i. marca 2005 
Gorenjski glas, Zoisova 1, 4000 Kranj. Plačilo po 
povzetju.

Nakup je po izidu posameznega DVD-ja možen tudi 
v našem oddelku za naročnine na Zoisovi i 
v Kranju - brez poštnine. Nakup VHS-ov je možen 
samo po naročilu.

Akcija velja samo za naročnike časopisa Gorenj
skega glasa.

I

Gorenjski Glas


